
2

6 ЯНУАРИСРЯДА 2021 ГОДИНА/30 БРОЙ 3 (8598) 50 ст.

А
К

Ц
Е

Н
Т

ЛЕВИЯТ
ВЕСТНИК

ПРОМЕНЛИВО

София

GBR:
2.16513

EUR:
1.95583

USD:
1.59386

CHF:
1.81045

10
o c

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

Стр. 7 Стр. 15Стр. 2

Стр. 5

Редовно сме си плащали данъците
Въпреки коронакризата, бизнесът и гражданите са си внасяли

добросъвестно данъците и осигуровките през 2020 г. Близо 25 млрд.
лв. са постъпленията в НАП - с над 700 млн. лв. повече от 2019 г.

иреят се пукна. ДПС - парти-
ята, която през всичките години
на прехода се утвърди като сим-
вол на задкулисието, открито
обяви, че е против втори мандат
на президента Румен Радев.
Трябвал им “обединител, а не
опозиция и опонент, разедини-
тел” (стр. 3).

Опонент на какво е Радев?
Изглежда в призива “Мутри
вън!” от движението припозна-
ват себе си. Защото в ДПС-ели-
та не липсват лица на мафията,
срещу която Радев вдигна юмру-
ка си.

С какво им пречи ли? Два
примера! С това, че открито се
разграничи от модела Борисов-
Гешев-Пеевски и каза: “Не по-
знавам никакъв Шиши, но пре-
миерът му даде поръчки за ми-
лиарди”. С това, че единствен от
политиците ни определи позд-
равлението на Ердоган към кон-
ференцията на ДПС като “недо-
пустима заявка за намеса в избо-
рите”. Всички други мълчаха.

На ДПС, подобно на ГЕРБ,
им трябва прeзидeнт-мeкoтeлo,
кoйтo дa cи зaтвaря oчитe зa
oртaлъка и cъвмecтния им
грaбeж. Нeщo пoдoбнo на
Плeвнeлиeв.

Всичко това подсказва, че
предстоящите избори - и за пар-
ламент, и за президент, ще са
“кървави”. И големият въпрос е
България може ли да си избере
президент без подкрепата на До-
ган и Пеевски, които явно ще иг-
раят с Борисов?

Кой управлява България? 30
години “балансьори” стигат.

Ц
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Валентин ГЕОРГИЕВ

41 на сто от българите
живеят натясно

Близо 41% от българите
живеят в пренаселени жили-
ща, сочат нови данни на
Евростат. По този показа-
тел България се нарежда на
трето място в ЕС след Румъ-
ния и Латвия. Средно 17,2%
от гражданите на Евросъю-

за живеят натясно, сочи ста-
тистиката.

В същото време според
нея 11,5 на сто от нашенци
обитават ненужно големи
жилища. Освен това 24% от
жилищата в София са нео-
битаеми.  Въпреки постоян-

В същото време 25% от жилищата
в големите градове са необитаеми

ната миграция към големи-
те градове в страната, все
още броят на така нарече-
ните “тъмни прозорци” ос-
тава голям. Близо 50% от
жилищата в Софийска об-
ласт са необитаеми, във
Варна процентът им стига

до 30, а в Пловдив - 26. В
големите градове необита-
вани са средно една четвърт
от жилищата, но в селските
райони процентът е далеч
по-висок - над 40.

Установиха
колко трае
идеалният
сън следобед

На среща със здравните власти президентът Румен Радев настоя за ясни правила и мерки
по време на изборите. Министър Костадин Ангелов пък поиска официална дата за вота,
за да ги съобщи. Бойко Борисов заподозря, че Радев търси повод да се отметне от 28 март

Честит

Първи

април!

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА
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Кремъл обвини
САЩ в погазване
на „червените
линии”

Ревизоро:
Областният
на Варна е виновен
за кризата в Бургас
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Ревизоро обвини областния
на Варна за безводието в Бургас

Екоминистърът Емил Ди-
митров нападна яростно
варненските власти за без-
водието в Бургас. В януар-
ския график за използването
и състоянието на водоемите
Ревизоро посочи областния
управител на Варна Стоян
Пасев и местното ВиК като
виновници за намаления
обем на яз. “Камчия”. Той
посочва, че заради тяхното
бездействие ще бъдат похар-
чени 60 млн. лв. за превръ-

Заради бездействието на Стоян Пасев и варненското ВиК
ще бъдат пръснати 60 млн. лв., твърди екоминистърът

щането на “Порой” и “Ахе-
лой” в питейни язовири, ко-
ито да обслужват Бургас.

Димитров твърди, че об-
ластният управител и ВиК
11 месеца не са предприели
действия за осигуряване на
допълнителни водни коли-
чества от Девненските изво-
ри. Той обяснява, че през
септември е предложил Вар-
на да намали до 1,5 млн. куб.
м месечно консумацията от
“Камчия”, което щяло да

осигури вода за Бургас за
цялата 2021 г. Вместо ефек-
тивни действия, Пасев и ВиК
започнали кампания за “при-
криване на бездействието си
от началото на годината”,
Варна продължила да черпи
от “Камчия”, а на населени-
ето се обяснявало, че ако се
намали консумацията, вода-
та или ще поскъпне между 4
и 11 пъти, или ще свърши,
твърди Ревизоро. Той спо-
менава и че през декември

чешмите във Варна е може-
ло да пресъхнат, а ВиК било
уведомено, че от “Камчия”
ще му се подава вода до 1
млн. куб. м. Количествата
обаче били изчерпани само
за 10 дни и се наложило
допълнително захранване,
обяснява министърът. Сега
допълнителните количества
ще се вземат от резервите
за Бургас, т.е. “единият град
ще пие за сметка на дру-
гия”, заключва драматично

Ревизоро.
В отговор шефът на ВиК

във Варна Валентин Вълка-
нов определи като невярна
позицията на министъра,
тъй като технологично няма-
ло как да се подават под 2
млн. куб. м. от “Камчия” за
Варна, защото деривацията
ще се развали. Пасев пък
припомни, че точно МОСВ
през 2018 г. е отнело стату-
та на резервно хранилище на
яз. “Цонево”.

Кметът на Самоков Владимир Георгиев подписа пет договора
за финансиране на проекти за благоустройствени дейности по Програма за морско
дело и рибарство, с които общината Самоков кандидатства чрез Местната
инициативна рибарска група. Изпълнителният директор на МИРГ Йоанна Спасова
също присъства на подписването. Проектите са на стойност 1 198 000 лв.
и с тях ще бъдат изградени площадни пространства в селата Марица, Маджаре и
Райово, малък парк в с. Говедарци и етап от благоустрояването на лесопарк “Ридо”.
Строителните дейности ще започнат през лятото

В единия от най-
изгодните варианти
за втора пенсия от-
пада възможността
за унаследяване,
което ощетява хо-
рата, коментира за
ДУМА депутатът
от БСП Георги Гьо-
ков. По думите му
еуфорията около
промените в КСО
по темата е безпоч-
вена. “Проблемът е
деликатен и Ко-
дексът не трябва
да се претупва. До
края на този пар-
ламент има време
да бъде обмислен,
за да няма ощете-
ни. Хората масово
не са наясно за
какво става дума”,
каза Гьоков. Спо-
ред него дори да
бъдат оставени про-
мените за следва-
щия парламент, пак
няма да има до-
статъчно време, тъй

Пътуващите в градския транспорт
в София сериозно намаляват, като е
имало дни, в които техният брой е
спаднал до седем пъти от обичайното.
В метрото пък пътникопотокът се е
свил близо три пъти спрямо обичай-
ния за това време на годината. Сери-
озен спад има и в купуването на або-
наментни карти, обясни директорът на
Центъра за градска мобилност Ди-
митър Дилчев.

След като от понеделник контроль-
орите спряха да продават билети, се
оказа, че пътниците трябва да чакат на
опашки пред пунктовете за продажба.

След като бе позво-
лено възстановяване на
някои спортни дейнос-
ти и тренировки, заети-
те в сферата на изкуст-
вото също поискаха да
могат да работят. Те
събират подкрепа в он-
лайн петиция, а преди
дни са изпратили и по-
редното писмо до Ми-
нистерството на здра-
веопазването за тълку-
ване на противоречиви
за тяхната работа точ-

От ЦГМ заявиха, че превозни доку-
менти могат да се купуват и от клоно-
вете на “Български пощи”, и от тото-
пунктовете. Според Дилчев практика-
та е от средата на лятото и по този
начин са разкрити още 300 места за
продажба на документи.

По повод забавянето с въвеждане-
то на така наречената тикет система,
шефът на ЦГМ обяви, че видеонаблю-
дението е в тестов режим, а поетапно
щели да бъдат пускани и други еле-
менти. Според договора системата
следва да заработи в пълния си обем
до средата на май.

Пътуващите в София
са спаднали до 7 пъти

ки в обновената запо-
вед. Според организа-
циите тя противопоста-
вя служители, създава
неясноти и противоре-
чия, причина е за кон-
фликт, както и дискри-
минира децата, занима-
ващи се с изкуство. В
писмото на формации-
те се настоява за отва-
ряне на залите за тан-
цовото, творческото и
музикалното изкуство,
като се напомня, че ор-

ганизациите в сферата
са основните донори за
професионалните и
профилирани училища в
областта на изкуството
и културата.

“Няма как да бъдем
убедени, че дейностите
в залите за спортни
танци, художествена
гимнастика или акроба-
тика са по-безопасни
от класическия балет”,
се казва в писмото на
хората от бранша.

Искат отваряне
на залите за танци

Георги Гьоков: Ощетяват
хората за втора пенсия

като в средата на
годината ще се пен-
сионират първите
по тези правила.

Преди около ме-
сец социалните пар-
тньори се обедини-
ха около 3 варианта
за изплащане на
втората пенсия.
Първият предвижда
пожизнена пенсия
за старост от уни-
версален пенсионен
фонд да се изплаща,
когато парите по
партидата на осигу-
рения са месечно не
по-малко от 15% от
минималната пен-
сия за стаж и
възраст. При този
вариант има две
възможности: по-
жизнена пенсия под
формата на обикно-
вен анюитет (при
смърт на осигуре-
ния плащанията се
прекратяват) и по-
жизнена пенсия с
гарантиран период
или гарантирана
сума, когато при

ранна смърт пенси-
ята се изплаща на
наследниците в рам-
ките на гарантира-
ния период или до
гарантираната сума.
Вторият вариант
предвижда разсро-
чено изплащане на
средствата по ин-
дивидуалната пар-
тида, когато парите
в нея не са до-
статъчни за пожиз-
нено изплщане. При
този вариант пари-
те в партидата на
осигурения трябва
да надвишават три-
кратния размер на
минималната за
страната пенсия за
осигурителен стаж
и възраст. Третият
вариант предвиж-
да еднократно из-
плащане на пари-
те по индивидуал-
ната партида, ако
средствата в нея
са по-малко от
трикратния раз-
мер на минимал-
ната пенсия.

Аида ПАНИКЯН
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Строителният инспектор
Бойко Борисов смени

джипката с хеликоптер

Националният щаб още няма яснота
какво ще се прави, премиерът заподозря,
че Румен Радев иска да отмени вота

Президентът
настоя за здравен
протокол за изборите

Депутатите от “БСП за България” Ва-
лентин Ламбев и Явор Божанков и общин-
ските съветници от левицата във Велико
Търново продължават дарителските ини-
циативи в полза на лечебните заведения в
района. В началото на новата година те
дариха ръкавици, апарати за кръвно наля-
гане, дезинфекциращи стелки, диспенсъри
за дезинфектанти и уреди за измерване на
сатурацията на великотърновската
СБАЛПФЗ “Д-р Трейман” ЕООД. Тя е
единственото специализирано лечебно за-
ведение в областта, което оказва високок-
валифицирана пневмо-фтизиатрична меди-
цинска помощ без прекъсване.

Преди по-малко от месец благодарение
на социалистите болницата в Горна Оряхо-
вица получи апарати за концентрация на
кислород в кръвта, нужни на пациентите с
КОВИД-19. “През тази трудна година раз-
бираме, че повече отвсякога лекарите имат
нужда от подкрепа. Недостигът на персонал
и консумативи за лечение е проблем, с кой-
то се сблъскват почти всички болници в
страната. Нека бъдем съпричастни”, комен-
тираха двамата народни представители.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

За ясен план по провеждането на
предстоящия парламентарен вот настоя
президентът Румен Радев пред здравни-
те власти. Държавният глава започна
консултации за необходимите мерки по
провеждането на справедлив и прозра-
чен изборен процес, който да гаранти-
ра правото на глас и здравето на
българските граждани. Първата му сре-
ща бе с министъра на здравеопазването
проф. Костадин Ангелов, доц. Ангел
Кунчев и проф. д-р Красимир Гигов.
Радев предложи на заден план да минат
всички политически аспекти, а да се
изяснят медицинските - как ще се раз-
вие пандемията, как ще повлияе вакси-
ната, мерките за защита, възможности-
те за кампанията и гарантирането на
правото на глас на всеки.

“Повече от два месеца всички рабо-
тим с хоризонта, който вие неофициал-
но очертахте - 28 март, и цялата държа-
ва се готви за избори на тази дата. Из-
готвя се протокол как гражданите да
гласуват безопасно и как да се гаранти-
ра правото на вот на всеки - дори бол-
ни и в карантина”, заяви министър Ан-
гелов. Никой в света не можел да пред-
скаже епидемичната ситуация с месеци
напред, но вече имало протокол, който
отчитал и опита на други държави,
съобразен с националните ни потреб-
ности. Министърът се заинати и отказа
да даде подробности по документа.
Ангелов настоя президентът първо да

Павлета ДАВИДОВА

насрочи официално датата за изборите,
чак тогава той щял да се актуализира
“максимално бързо”. “Каквито и про-
мени да има в този протокол, който
подготвяте за изборите, не е добре да
бъде изваден в последния момент. Хо-
рата трябва да са спокойни, да знаем в

какви рамки се мисли, какви дейности
ще бъдат засегнати”, контрира вице-
президентът Илияна Йотова и напом-
ни, че ако вотът остане за 28 март, до
кампанията остава само месец.

“Ще го представим в деня, в който
президентът насрочи датата. Иначе ще

прилича малко на преждевременното
раждане и не е ясно какъв ще е резул-
татът, защото данните се изменят всеки
ден”, продължи да упорства здравният
министър. Той се оправда с мутациите
на КОВИД-19 и неяснотите около него.
Според него, за да отговаря адекватно
на достиженията на науката, протоколът
трябва да е издаден максимално близо
до изборната дата. Йотова обаче настоя,
че за информирано решение за датата
трябва да има яснота, че ще се вземат
всички мерки за безопасността на граж-
даните, и поиска да чуе поне конструк-
цията на протокола.

Отстояние и носене на маски са част
от записаните мерки. Все още не е ясно
как ще гласуват хората в карантина. Ста-
на ясно, че ваксинацията няма да е оп-
ределящ фактор за вота. Медицински
специалисти, с които Радев се срещна
по-късно, обаче настояха преди гласу-
ване рисковите групи да бъдат ваксини-
рани. “Генералните мерки, които сме
предвидили - ползване на предпазни
средства, дезинфекция, неструпване на
хора. Но е трудно да предвидим отсега
какъв ще е процесът. От наша страна и
препоръките, и протоколът ще са ясни”,
включи се и доц. Кунчев. По думите му
имало различни варианти - мобилни сек-
ции, отделни секции за хора под каран-
тина, временно премахване на каранти-
ната за час-два и списъци на карантини-
раните лица, така че всеки да може да
гласува. “Имаме ясни медицински пре-
поръки и становища, но имаме и законо-
ви изисквания. Ако на карантинираните
граждани бъде дадено правото да оти-
дат до урните, това означава да нарушат
някои здравни разпоредби”, предупреди
президентът. Той заяви, че несъответст-
вията трябва да бъдат изгладени между
ЦИК и здравните власти.

Ангелов не успя да отговори и как
ще се провежда предизборната кампа-
ния. Това можело да се каже най-рано
в следата на януари. Министърът уве-
ри, че има достатъчно лични предпазни
средства, които са разпределени към ре-
гионалните здравни инспекции. Въпро-
си имало само около дезинфекцията
след всеки избирател, но се работело
по решението им.

“Президентът сега се чуди как на
база на медицински специалисти да от-
мени изборите, но да се опира на това,
че никой не може да му даде прогноза,
е грозно”, коментира Бойко Борисов.
“На 28 март имаме обявена дата за из-
бори. За тази дата се готвим и подготвя-
ме медицинския протокол навсякъде.
Ако можеше някой да даде прогноза
какво ще се случи до 28 март, той щеше
да е шеф на СЗО, макар че и те не зна-
ят”, заяде се премиерът.

Божанков и Ламбев
с ново дарение ДПС обяви предизборен

курс за смяна на управлени-
ето на ГЕРБ и на президента
Румен Радев. Това стана
ясно от декларация на Цен-
тралния съвет на партията
във връзка с рождения ден
на движението и предстоя-
щите парламентарни и пре-
зидентски избори. “Прави-
телството на ГЕРБ демонст-
рира повече от 10 години
липса на капацитет, не се
ползва с доверието на обще-
ството, няма програма и
визия за развитието на стра-

ДПС обяви предизборен курс срещу ГЕРБ и Румен Радев
ната, а въведените социал-
но-икономически мерки за-
ради КОВИД-кризата са не-
адекватни и не могат да се
справят с нея. Липсата на
реформи, особено в здраве-
опазването, е основната при-
чина за високата смъртност
в нашата страна”, гласи по-
зицията, прочетена от пред-
седателя на движението
Мустафа Карадайъ.

ДПС явно няма да под-
крепи втори президентски
мандат на Румен Радев, тъй
като България се нуждаела

от “истински обединител на
нацията, а не от партиен го-
ворител, опонент и опозиция,
просто разединител”. Движе-
нието твърди, че разполага с
програма за ускорено догон-
ващо икономическо развитие
на страната, обещава здраво-
словни условия на живот на
всеки български гражданин и
решения по Зеления пакт на
ЕС. На онлайн заседание
Централният съвет на ДПС
избра трима нови зам.-пред-
седатели - Йордан Цонев,
Халил Летифов и Станислав

Анастасов. Като заместни-
ци на Карадайъ остават
Хасан Азис и Ахмед Ахме-
дов. Янко Янков и Филиз
Хюсменова вече не са зам.-
председатели на движение-
то, но още са в Централното
оперативно бюро, от което
са извадени Четин Казак,
Тунчер Кърджалиев и Рушен
Риза. В ЦОБ влизат секрета-
рят на ЦИК Севинч Соло-
кова, лидерът на младежко-
то ДПС Сезгин Мехмед и
депутатите Джейхан Ибря-
мов и Хамид Хамид.

Изпълнителното бюро на БСП ще
предложи на Националния съвет на
БСП да изключи Георги Гергов от пар-
тията, обявиха от “Позитано” 20. Ре-
шението на ръководството идва след
приемане на доклада на работната гру-
па, оглавена от Кристиан Вигенин,
която трябваше да провери обвинени-

ИБ предлага Гергов да бъде изключен от БСП
ята за свикване на противоуставно
заседание на Областния съвет в Плов-
див. От “Позитано” 20 посочват, че
работната група се е срещала с Бюра-
та на общинските и районните партий-
ни организации в Пловдив и областта,
с председатели на партийни организа-
ции и редови социалисти. Бюрото иска

изключването на Гергов заради “грубо
нарушаване на уставни норми, касаещи
задълженията на партийните членове”.
С поведението си Гергов уронва пре-
стижа на партията, не работи за осигу-
ряване на обществена подкрепа на по-
литиката й и за утвърждаване на добро-
то й име, смята Изпълнителното бюро.
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Българите притежават над
120 000 пушки за лов, а освен
това имат и доста друго за-
конно оръжие. Това стана
ясно от думите на вътрешния
министър Христо Терзийски,
който коментира в тв интер-
вю няколко криминални слу-
чая от последните дни. Един
от тях е индицентът в Ловеч
в новогодишната нощ, кога-
то жена бе простреляна по
време на празничното хоро,
а нападателят още се издир-
ва. Случаят е докладван в
Окръжната прокуратура, а
Терзийски определи следстве-
ните действия като “доста

Прокуратурата е осъ-
дена да плати 80 000 лв.
обезщетение на един от
роднините на жертвите
на убийството в Нови
Искър. На 31 декември
2017 г. Росен Ангелов
уби бившата си приятел-
ка Кети Кюхова, а по-
късно застреля още пети-
ма души. Убиецът беше
издирван седмица, но се
самоуби, преди да бъде
задържан. След трагеди-
ята стана ясно, че Анге-
лов е рецидивист, осъден
още през 2009 г. за блуд-
ство с малолетна. Присъ-
дата му от 8 години за-
твор обаче така и не е
била изпълнена, защото
се e укрил.

Иво Кюхов заведе
иск срещу прокуратура-
та за 95 000 лева. Спо-
ред него бездействието
на държавното обвине-
ние по изпълнение на
влязлата в сила присъда
на Ангелов е в пряка
причинна връзка с после-
двалото жестоко убийст-
во на близките му.

В края на м.г. съдия
Маргарита Георгиева от
Софийския градски съд
(СГС) е присъдила на
Кюхов обезщетение от
80 000 лв., освен това

“Бедността, в която живеят
големи групи от българите, е
причината трафикът на хора да
процъфтява. Когато социална-
та обстановка е сложна и труд-
на, то тогава те търсят начин
да се справят и по криминален
начин се опитват да излязат от

Наскоро възстанове-
ната паметна плоча на
петимата ремсисти в
столичния квартал “Ди-
анабад” бе разбита от
вандали вчера. Само
преди ден кметът на рай-
она д-р Делян Георгиев
обяви, че е дал положи-
телно становище за

Над 120 000 са законните
пушки в страната
МВР продължава да отрича за насилие над журналист по време на протестите

специфични”. Досега обаче
няма резултат, освен че са
иззети законно притежавани
оръжия и е направен списък
на лицата, които притежават
такива. Очаква се най-вече
съдействието на очевидци.
Трудности създавал и фактът,
че куршумът все още не е из-
ваден от пострадалата. Тер-
зийски се съмнява, че става
дума за случаен стрелец, а не
за човек от криминалния кон-
тингент. Друго предположе-
ние е, че куршумът е рикоши-
рал, след като е изстрелян от
съседна жилищна сграда. За
подобен инцидент вчера съоб-

щиха от шуменската полиция.
68-годишна жена е била про-
стреляна по невнимание със
сачма в тила. Тя е вървяла по
ул. “Македония”, когато е
била улучена от 39-годишен
местен жител при боравене с
пневматичен пистолет марка
“Елит 2”. По непредпазливост
той произвел изстрел и ранил
шуменката.

Другите три инцидента,
които министърът коментира,
са обирите на хипермаркета
в Сандански, също по време
на празничните дни, на офиса
за бързи кредити в София,
както и на инкасо автомоби-

ла в Перник. Терзийски не
виждал връзка между инци-
дентите.

Вътрешният министър
продължава да настоява, че
проверката на МВР не е ус-
тановила полицейско насилие
над журналиста Димитър Ке-
наров по време на антипра-
вителствения протест на 2
септември миналата година.
От ведомството обаче били
сигурни, че ако са допуснали
пропуск, прокуратурата щяла
да го поправи. “Не мога да
говоря за полицейско наси-
лие, не сме установили наси-
лие над протестиращи”, на-

стоя Терзийски като добави,
че все пак има наказан слу-
жител от най-високо ниво, но
за нарушаване на разпоредби
и нормативни документи. На-
казанието е “недопускане на
израстването в по-висока ка-
тегория”.

На фона на криминалните
случаи в кратък период ми-
нистърът се похвали със спад
на престъпността у нас през
миналата година, като убий-
ствата били само 63. Най-го-
лям успех вътрешният ми-
нистър отчете по отношение
на телефонните измами, кои-
то намалели с над 80 на сто.

Експерт: Бедността е основната причина за трафика на хора
крайната мизерия”. Това заяви
в радиоинтервю  Росица Яне-
ва, секретар на регионалната
комисия за борба с трафика на
хора в Бургас. Тя подчерта, че
през 2020 г. у нас официално
са регистрирани 404 лица,
пострадали от това престъпле-

ние. Според Янева обаче те са
много повече, защото се отчи-
та само бройката на свидетел-
ствалите в съда.

Устойчива е тенденцията
най-много да са пострадалите
от трафик с цел сексуална
експлоатация, поясни екс-

пертът. Янева добави, че в
някои региони на страната е
разпространен трафикът на
бременни жени за продажба
на бебета в Гърция и в Кипър.
Само в отделни случаи обаче
това стига до полицията, со-
циалните служби или до ко-

мисиите за борба с трафика
на хора. По официална стати-
стика всяка година между 50
и 100 жени у нас са жертва на
такъв трафик. Институциите
обаче нехаят за проблема и
осъдените трафиканти са едва
10-20 души, посочи Янева.

80 000 лв. ще плаща
прокуратурата заради
неизпълнена присъда

прокуратурата трябва да
плати и над 6000 лева за
разноски. В решението
си съдът напомня, че
прокурорът осигурява
окончателно привежда-
нето в изпълнение на
присъдите, въпреки че
конкретните действия се
извършват от службите
на министерствата на
правосъдието и на
вътрешните работи. Спо-
ред СГС така и не са
представени доказателст-
ва, че в продължение на 8
г. са предприети до-
статъчно ефективни и на-
временни мерки за издир-
ване и задържане на Ан-
гелов. Съдия Георгиева
подчертава, че изпраща-
ните от МВР данни, че не
успяват да открият Анге-
лов, не са причина проку-
ратурата да не даде и кон-
кретни указания за издир-
ване - справки от различ-
ни национални бази дан-
ни, проследяване на бан-
кови операции, разговори
с приятелски кръг, родни-
ни, наблюдение на места,
на които би могъл да пре-
бивава, и др.

Решението не е окон-
чателно и може да бъде
обжалвано пред Софий-
ския апелативен съд.

Вандали разбиха паметната плоча на ремсистите

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Плочата на ремсистите бе разбита малко след като кметът на “Изгрев” обяви възстановяването й

връщането на паметника
на Адалберт Антонов,
Александър Димитров,
Йорданка Николова, Ли-
ляна Димитрова и Сви-
лен Русев до Народното
читалище “Добри Чинту-
лов - 1935”, откъдето е
била премахната след де-
мократичните промени.

Кметът призова да се
помни и уважава исто-
рията. От СДС веднага
излязоха с позиция, като
определиха акта като
провокация на кмета д-р
Георгиев. Те смятат, че
това е обида към жите-
лите на района, и поис-
каха Столичната общи-

на да излезе със стано-
вище. По-късно зам.-
кметът по култура и
образование Тодор Чо-
банов заяви, че законо-
вите процедури по
възстановяването на
плочата не са извърше-
ни, и обвини Делян Ге-
оргиев в самоуправство.
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Въпреки кризата
българите са си
плащали данъците
Близо 25 млрд. лв. са постъпленията
в НАП за 2020 г. - с над 700 млн. лв. повече

Близо 25 милиарда лева са постъпле-
нията в Националната агенция за при-
ходите (НАП) през 2020 г., което е с
над 700 млн. лв. над планираното и с над
1,1 млрд. повече от предходната 2019 г.,
съобщиха от приходната агенция.

Въпреки коронакризата, бизнесът
и гражданите са внасяли добросъве-
стно данъците и осигуровките, отчи-

Шефът на НАП Галя Димитрова
нарече 2020-а година
на данъчната солидарност

Най-тежките месеци за българската
икономика отминаха. Това коментира
пред БТВ икономистът от Института за
пазарна икономика Лъчезар Богданов.
Според него за разлика от пролетта, ко-
гато антикризисните мерки доведоха и
до свръхреакции на бизнеса и хората,
през есента вече и потребителите, и фир-
мите реагират по-умерено и по-спокой-
но. “В България през март имаше бизне-
си, които не бяха затворени със заповед
на здравния министър, но спряха работа,
защото не знаеха дали са затворени или
не, не знаеха какво да очакват, а хората

тат от НАП. Запазва се тенденцията
за ръст на постъпленията в хазната,
като за миналата година той е около
5% спрямо предходната, допълват от
ведомството.

През 2020 г. данъчните приходи
възлизат общо на 14 млрд. лв. От тях
над 2,6 млрд. лв. са платени от бизнеса
за корпоративни данъци, а 3,7 млрд. лв.

от данък върху доходите на физически
лица. Постъпленията от данъка върху
добавената стойност са 7,6 млрд. лв.

Общият размер на приходите от
осигурителни вноски е 10,6 млрд. лв.,
като от тях 6,3 млрд. лв. са за държавно
обществено осигуряване, 2,7 млрд. лв. -
за здравноосигурителни вноски и 1,5
млрд. лв. - за допълнително задължител-

но пенсионно осигуряване.
“2020, освен всичко друго, се оказа

и година на ясно изразена данъчна со-
лидарност. Някои икономически секто-
ри бяха тежко засегнати, други прежи-
вяха подем, но общото е, че независи-
мо от трудностите, бизнесът и гражда-
ните коректно спазваха ангажиментите
си към бюджета. Ценим високо това”,
каза по повод рекордните постъпления
в НАП изпълнителният директор на
агенцията Галя Димитрова.

Коментар на стр. 8

Близо 2700 фирми са кан-
дидатствали чрез Национална-
та агенция за приходите за
компенсации заради втория
локдаун, който ще продължи
до края на януари. Крайната
дата за подаване на заявления
е 20 януари, така че броят на
кандидатите ще нарасне зна-
чително. Кога обаче затворе-
ните бизнеси ще получат спа-
сителните помощи не е ясно,
защото още няма одобрение
от Брюксел. От НАП посоч-
ват, че нотификация се очаква
в следващите седмици, а в 7-
дневен срок след това парите
ще бъдат преведени на одоб-
рените кандидати.

Фирмите, чийто обекти
бяха затворени през ноември
2020 г. (а за нощните заведе-
ния от края на октомври), мо-
гат да получат като безвъзме-
здна помощ 20% от оборота
си, реализиран през същия пе-
риод на 2019 и 2020 г. За
търговците, чиито обекти са в
неработещите молове, ком-
пенсацията е 10% от оборота.
За първи път в схемите за под-
помагане бе включена НАП с
идеята за по-бързо оценяване
на исканията за помощи и из-
плащането на парите. Канди-
датстването започна на 21 де-
кември и е изцяло по електро-
нен път.

Въпреки облекчената про-
цедура фирмите отново нами-
рат кандидатстването за пре-

Бюрокрация блокира новите
помощи за затворени бизнеси

калено сложно - с попълване
на редица формуляри и
объркващи данни. “Беше афи-
ширано, че от сайта на НАП
ще се кандидатства лесно. Да,
ама не - отново отиваме в сай-
та на Министерството на ико-
номиката. А би могло да е
толкова просто - НАП има
обороти, декларирани от ре-
гистрираните по ДДС фирми,
а и касовите апарати са
свързани с НАП, откъдето е
видно работеща ли е фирмата
или не. Но сега пак формуля-
ри, пак качване през система-
та на ОПИК”, недоволстват
кандидати, цитирани от
segabg.com.

Оказва се, че част от пост-
радалия от втория локдаун биз-
нес е изключен от възможност-
та да кандидатства за компен-
сации, с което е поставен в
неравнопоставено положение.
В условията за кандидатстване
изрично са посочени кодовете
на допустимите за подпомага-
не икономически дейности. В
същото време в затворените
търговски центрове тип мол
без работа остават не само ма-
газините и заведенията, но и
редица други услуги и обекти,
чиито кодове не са включени в
допустимите за подпомагане -
например шивашки ателиета,
гуми центрове, търговци на
едро. Въпреки че са затворе-
ни, те не може да кандидатст-
ват за помощ.

Икономисти в разнобой свършиха ли тежките месеци за стопанството ни
си стояха у дома и не пазаруваха. Скъса-
ха се вериги на доставки”, напомни той.

Според него последиците от здравна-
та криза все още се точат в икономиката.
Пандемията ни вкара в рецесия, а БВП
се сви с 8,6% през второто тримесечие
на 2020 г. Отчита се и сериозен спад на
инвестициите в България, каза Богданов.
“Втората вълна въздейства много по-сла-
бо на икономиката, няма нищо общо със
спирането на живота през март и април”,
каза Богданов.

По думите на икономиста и в основ-
ните европейски икономики през октом-

ври, ноември има ефект от пандемията,
но той е много по-малък в сравнение с
пролетта. “Има около 65 000 загубени
работни места, те няма как на 100% да се
върнат в същата форма и трябва нови
бизнеси да започнат да инвестират и да
намират нови пазарни ниши, основно на
външните пазари. Важно е икономиката
да рестартира инвестиционния процес”,
смята той. “За българската икономика
идват три-четири тежки месеца. Големи-
те ни търговски партньори - Великобри-
тания, Германия, Франция, обявяват се-
риозни мерки и това ще повлияе върху

всички сектори. Трудностите с ваксини-
рането вървят нагоре. Инвестициите в
България през миналата година се свиха
с 60%. Не останаха буфери в бизнеса”.
Това пък прогнозира пред БНР бившият
финансов министър Симеон Дянков. По
думите му сегашното, но и следващото
правителство “трябва да мисли не за де-
фицита, а къде да се изхарчат повече
пари, за да може по-голяма част от ра-
ботните места да се запазят”. “Следва
несигурност за бизнеса. Ще има много
по-малко инвестиции в целия свят, осо-
бено в Източна Европа”, смята Дянков.

Министър-председателят
Бойко Борисов направи една от
обичайните си предизборни ин-
спекции на автомагистрала
“Хемус”. Този път вместо от
неговия джип, инспекцията се
проведе по въздух. В коммпа-
нията на зам.-министъра на ре-
гионалното развитие и благо-
устройството Николай Нанков
и министъра на финансите Ки-
рил Ананиев Борисов инспек-
тира строежа на аутобана.
“Приятно ли е така като гледа-
те? Снимайте!”, заръча той на
финансовия министър. Това е
вторият пореден ден, в който
Бойко Борисов се хвали с авто-

Борисов прелетя над „Хемус”, предизборно
се хвали с недовършения строеж

Борисов разходи и Нанков до строежа на “Хемус”

магистрала “Хемус”. Преди ден
премиерът написа във фейсбук,
че строителството се осъщест-
вява “на много бързи темпове”.

Според последните разчети
и правителствени обещания
магистралата, свързваща Со-
фия и Варна, трябва да е гото-
ва през 2024 г. За целта от
излишъка в бюджета за 2018 г.
бяха пренасочени 1,35 млрд.
лв. по сметката на регионално-
то министерство за бъдещото
строителство на 134 км от
магистралата от “Боаза” до
Велико Търново. След това без
конкурс и обществена поръчка
бе избрана държавната “Авто-

магистрали” за строител, коя-
то обаче няма капацитет да
поеме подобен проект и сега
наема служители и техника от
частни компании, за да изгра-
ди магистралата. Същото уп-
ражнение беше направено и
през 2019 г., когато от излишъ-
ка бяха заделени по същия
начин 1,38 млрд. лв. за изграж-
дането на последните 89 км от
недостроената магистрала.

В края на вчерашната ин-
спекция Бойко Борисов каза
още, че за четирите години на
мандата на правителството са
похарчени 2,2 млрд. лв. за стро-
ителството на “Хемус”.
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Около 41% от българите
живеят в пренаселени жили-
ща, сочат най-новите данни на
европейската статистическа
служба Евростат. По този по-
казател България се нарежда
на трето място сред страните
членки на Европейския съюз,
след Румъния и Латвия. В
тези страни делът на обитате-
лите на пренаселени жилища
е съответно малко под 46 и
42 на сто. Средно за ЕС пока-
зателят е 17,2 на сто обитате-
ли на пренаселени жилища.
Данните сочат, че най-ниски
са нивата на пренаселеност в
Кипър, малко над два процен-
та, Малта - 3,7 на сто и Хо-
ландия - 4,8 процента. В срав-
нение с 2010 г. картината през
2019 г., за която се отнасят
най-новите данни на Евро-
стат, показва, че има спад на
обитателите на пренаселени
жилища. За България преди де-
сет години делът им е бил мал-
ко над 47 на сто, а за Съюза

41% от българите живеят
в пренаселени жилища

Всеки пълнолетен
българин вече има
поне една банкова
карта, а някои от ра-
ботещите имат и по
повече. Това показ-
ват последните дан-
ни за безналичните
плащания, обявени
от централната бан-
ка, като сравненията
са за септември 2020
г. спрямо същия ме-
сец на 2019 г. Броят
на издадените дебит-
ни карти е 6,2 млн., а
на кредитните - 1,2

Имотите в София са поскъпнали до 7,2 на сто

като цяло - 19 процента.
Същевременно Евростат от-
чита, че в ЕС повече от един
на всеки трима души живее в
недостатъчно обитавани жи-
лища през 2019 г., което озна-
чава, че жилищата са твърде
големи с излишни стаи и по-
конкретно излишни спални,
съпоставени с нуждите на
съответното домакинство.
Делът на обитателите на та-
кива жилища у нас е 11,5 на
сто. Държави, където под 15
процента от населението жи-
веят в такива жилища, които
се смятат за твърде големи за
нуждите им, са Румъния - със
7,7 на сто, Латвия - малко под
десет на сто, и Италия - 14,2
на сто.

В същото време цените на
имотите в София продължават
да нарастват въпреки панде-
мията. Жилищата в отделните
квартали са поскъпнали с меж-
ду 2,3% и 7,2% за година, по-
казват данни на една от голе-

мите компании на пазара на
имоти. Цените на двустайни-
те апартаменти са се повиши-
ли с около 4% за дванадесетте
месеца към края на септември.
При тристайните жилища по-
качването на стойността им е
с около 7%. Броят на сделки-
те в по-високия ценови сег-
мент - над 100 хил. евро,
продължава да расте и през
2020 г. те още по-уверено
доминират пазара. Делът им е
38% от всички, следвани от
покупките между 70 хил. и
100 хил. евро, които през
2018 г. представляваха най-
същественият процент. Устой-
чив остава делът на покупки-
те под 50 хил. евро (15%).

Цените на имотите няма да
спадат, а ще продължат да на-
растват, коментират брокери.
Според тях епицентърът на
днешната криза не е близо до
имотите, както беше през
2008 г. Измененията в резул-
тат от събитията сега са по-

скоро в профила на клиенти-
те, техните мотиви и начини-
те, по които сключват сделки.
“Вече има сделки, при които
страните се срещат физически
едва на етап “стискане на
ръце”. “Виртуални разходки,
онлайн огледи и депозити,
предварителни договори с еле-
ктронен подпис - тази карти-
на вече е факт при нас. Стре-
мим се да предложим дигитал-
на услуга на този иначе кон-
сервативен пазар”, казва
Люба Атанасова, изпълните-

лен директор на компания за
недвижими имоти. Покупките
на имоти с помощта на креди-
ти нарастват с 16% през тре-
тото тримесечие на миналата
година спрямо същия период
на предходната, отчитат от
компания за недвижими имо-
ти. Стабилни остават и склю-
чените ипотеки и за цялото
деветмесечие на 2020 г. Рас-
те, макар и с малко, делът на
заемите, които покриват над
половината от стойността на
имота.

Рекордните 15 млрд. лв. платени с банкови карти

“Топлофикация София” залага
поскъпване на парното от средата на
следващата година въпреки  очаквания-
та за намаление заради поевтиняването
на газа. Това става ясно от проект за
Бизнес план на дружеството за тази
година, внесен за одобрение в Столич-
ния общински съвет. В него е записано,
че цената на парното няма да бъде
променяна през първото полугодие на
тази година, а от 1 юли е заложено
поскъпване с близо 3 на сто. Така це-
ната ще стане 84,04 лева на Мвтч. В
мотивите за увеличението на цената
дружеството изтъква, че за тази година
са планирани загуби в размер на 22,288
млн. лева при 57,308 млн. лева отрица-
телен резултат за миналата година.
Финансовата прогноза за 2021 г. обаче
ще се изпълни при предоговаряне на
споразуменията с Българския енергиен
холдинг (БЕХ) за разсрочване на глав-
ниците и промяна на лихвите, въпреки

С над 3,3 млн. мега-
ватчаса по-малко елект-
роенергия е произведе-
на в България през 2020
г. спрямо предходната
година, показват данни-
те на Електроенергий-
ния системен оператор.
Това е спад от 7,6% на
годишна база и пред-
ставлява толкова енер-
гия, колкото е произве-
ла държавната ТЕЦ
“Марица Изток 2” през
цялата минала година.
Това показва спад в
производството на ток,
какъвто не е регистри-
ран през последното де-
сетилетие, сочи статис-
тиката.

Основната причина
за намаленото производ-

милиона. От послед-
ното проучване на
картовите оператори
става ясно, че 98% от
българите имат де-
битни карти, а 40%
от тях имат и кредит-
ни. Притежателите
на дебитни карти в
България са повече в
сравнение с тези в
съседните Македо-
ния и Сърбия, къде-
то са съответно 94 и
79%.

Отчетите на цен-
тралната банка за

цялата 2020 г. още
не са обявени. По
прогнозни данни
разплащанията с кар-
ти растат средно с
20% на година.

ди, когато са иници-
ирани на хартиен
носител, достига
229,5 милиона, а ко-
гато трансакциите
са направени по еле-
ктронен път, техни-
ят брой възлиза на
107,5 милиона.
Стойността на пре-
водите е съответно
за 344,8 млрд. лева и
490,6 млрд. лева. За
сравнение заемите,
отпуснати електрон-
но през 2017 г., са
за 554,2 млрд. лева.

че това вече беше отказано. 94% от
прогнозните приходи през 2021 г., или
461,508 млн лева, общинската фирма
планира да получи от продажба на топ-
линна и електроенергия. Тя ще увеличи
продажбата на ток с 18%, а на топлин-
на енергия с 9%, пише в проекта. 25,5
млн. лева ще получи парното от дялово
разпределение, неустойки от задълже-
ния на клиенти, приходи от юридичес-
ки възнаграждения от спечелени дела.

От бизнес плана става ясно, че раз-
ходите на дружеството през тази годи-
на ще са в размер на 483,797 млн. лева.
“Топлофикация София “ планира да
използва с 3,6% повече газ. Освен това
столичната топлофикация е заложила и
38,6% повече пари за канцеларски ма-
териали. Предвижда се с 46,1% повече
да похарчат за печатане и доставка на
фактурите, става ясно от бизнес плана.
Увеличават се и парите за служебни
карти за транспорт с 33 на сто.

Гласят поскъпване
на парното в София от юли

ство се оказва не панде-
мията, а фактът, че
българският ток става
все по-малко атрактивен
за чуждите пазари. Дан-
ните на Електроенер-
гийния системен опера-
тор към 27 декември по-
казват, че изнесената от
страната електроенер-
гия е с 41,2% по-малко
спрямо 2019 г. Така
продаденият зад грани-
ца български ток през
2020 г. е бил едва 3,4
млн. мВтч, което е ре-
кордно ниска стойност
поне за последните 15
години, за които има
публични данни. Тази
тенденция продължава
вече няколко години -
през 2018 г. например

изнесената електрое-
нергия е била почти 7,8
млн. мВтч, или с 230%
повече от сегашния ре-
зултат. Причината за
драстичното свиване на
износа на ток не е в
липсата на производст-
во, дори напротив - са-
мото производство на-
малява, тъй като няма
къде да бъде пласирана
електроенергията. Това
се дължи на високата й
цена. През 2020 г. Бълга-
рия често беше държа-
вата с най-високи бор-
сови цени на тока в цяла
Европа и съответно
търговците нямаше как
да продават енергията
зад граница, коментират
енергийни експерти.

Производството на ток
намалява с над 7% през 2020 г.

Очакванията са, че
през 2020 г. прево-
дите през ПОС уст-
ройства са се увели-
чили с 1,8 млрд.лв., а
през интернет - с

560 млн. лв. Ако
прогнозата се
потвърди, това ще
означава, че през ми-
налата година през
карти са минали раз-
плащания за рекорд-
ните около 15 млрд.
лв. За година за па-
рични операции през
карти са направени
155,7 милиона на-
реждания за безна-
лични преводи в
страната, а към дру-
ги държави - 45,8
милиона. Стойност-

та на паричните по-
тоци, които са пре-
минали през банко-
вите карти, е съот-
ветно 8,3 млрд. лева
и 4 млрд. лева. Стой-
ността на паричния
ресурс, който е ми-
нал през картите за
погасяване на заеми
у нас, е 746,4 млрд.
лв., а към други
държави - 89,1 млрд.
лева. Въпреки навли-
зането на онлайн
банкирането броят
на кредитните прево-
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Съд за
терористите
от Брюксел

Десетима заподозрени отиват
на съд за бомбените нападения в
Брюксел през 2016 г., при които
загинаха 32 души, съобщиха меди-
ите. Сред тях е и 31-годишният
Салах Абдеслам, който е обвинен
и за терористичните атаки в
Париж. Те ще бъдат съдени, след
като процесът във Франция
завърши. През март 2016 г. атен-
татори самоубийци се взривиха
на летището в Брюксел и на ме-
тростанция в центъра на града
до централата на ЕС. Атаката е
свързвана с клетка на “Ислямска
държава”, която извърши теро-
ристичните удари в Париж през
ноември 2015 г., при които заги-
наха 130 души.

Висш финансист
в Китай наказан
със смърт

Бившият председател на една
от най-големите контролирани
от държавата фирми за управ-
ление на активи в Китай беше
осъден на смърт за искане на
подкупи от $260 млн, както и за
двуженство. Съд в Тянцзян по-
станови, че Лай Сяомин е злоупо-
требил с позицията си, опитвай-
ки се да получи огромната сума,
присвоявал е имущество,
извършвал е търговия с влияние
други нарушения.

Арабските монархии
се помиряват
с Катар

Участниците в срещата на
върха на Съвета за сътрудничест-
во за арабските държави от Пер-
сийския залив, включваща Бах-
рейн, ОАЕ, Катар, Кувейт, Оман
и Саудитска Арабия, подписаха
споразумение за прекратяване на
дипломатическата криза с Ка-
тар. Срещата се проведе  в са-
удитския град Ал Ула. Споразуме-
нието за помирение ще нормали-
зира отношенията с Доха и пре-
движда премахване на блокада-
та, отваряне на въздушното про-
странство и морските и су-
хопътните граници с Катар.

Политиката на САЩ унищожи всич-
ки правила и “червени линии” в между-
народните отношения. Това заяви пре-
зидентският говорител Дмитрий Пес-
ков в интервю за журналиста Влади-
мир Соловьов,  публикувано във втор-
ник на неговия Ютюб-канал.

“В международната политиката
нашите колеги от САЩ стигнаха да
такъв произвол, че направо погазиха
всички правила”, каза Песков. Той
дори подчерта, че “както показва
практика, сега изобщо не са останали
такива “червени линии”.

Междувременно във вторник бе
съобщено, че САЩ са разположили в
авиобазата в Къмпия-Турзий, северо-
източна Румъния, разузнавателни
ударни дронове и 90 военни. Военни-
те и безпилотниците  са настанени
там за “продължителен период” от

Кремъл: САЩ погазиха
„червените линии”

време, без да се уточнява какъв. Спо-
ред депутата от Държавната Дума
Юрий Швиткин, това ще засили на-
прежението край руските граници и
ще има реакция на Русия.

Путин има добро отношение към За-
пада, но не и към колониалните му про-
яви, разкри още Песков. Той припомни,
че такова е било отношението на Путин
и в началото на управлението му. “Той
все така има много добро отношение към
Запада и би било глупаво да се отнасяш
лошо към Запада”, отбеляза говорителят
на Кремъл. Той обърна внимание, че
Западът има технологии, а Русия по мно-
го параметри изостава в тази сфера. За-
падът има най-богатата култура и Русия
с нейното на най-високо равнище на
култура има какво да сподели в това от-
ношение. “Западът са корените, особено
Европа (не говорим за новата държава

САЩ), и не можеш да не го обичаш”,
подчерта Песков. “Но колониалните му
проявления са нещо, което трябва да се
ненавижда”, добави той.

Путин няма да стреля в крака си, за да
отмъсти на онези, които прекрачили
“червените линии”, той ще реагира сери-
озно и аргументирано, добави още Пес-
ков. “Да си простреля крака, за да отмъ-
сти някому, не е негова реакция, комен-
тира говорителят по повод отношенията
с Киев. Песков уточни, че Украйна е
преминала отвъд “Червените линии”.
“Това е страшно. Случилото се в Украй-
на е трагедия. При това трагедия за цяла
Европа. Когато в Европа става преврат,
е съвсем странно”, каза Песков. По ду-
мите му, с Русия се действа лице срещу
лице. “Някъде работата е безкомпромис-
на, някъде се опитваме да намери някак-
ви средна линия”, уточни говорителят.

Путин харесва Запада, но не колониалните му прояви,
разкри президентският говорител Песков

СНИМКИ БГНЕС

Новоизбраният президент Джозеф Байдън даде рамо на кандидат сенаторите
от Демократическата партия Джон Ософ (вляво) и Рафаел Уорнък (в центъра) на последния им
предизборен митинг в Атланта, щата Джорджия. Балотажът на 6 януари за последните две свободни
места в Сената е от решаващо значение кой ще има мнозинство в Сената - дали Републиканската партия
ще го съхрани или демократите ще й го изземат. Съперници на двамата са Дейвид Пардю и г-жа Кели
Льофлер, в чийто последен предизборен митинг участва и все още действащият президент Доналд Тръмп

Венецуелският президент
Николас Мадуро говори на
пресконференция с участието на
бившия лидер на Националната
асамблея Дьосдадо Кабейо (вляво)
и президентшата Силия Флорес
(вдясно). От името на
коалицията “Велик патриотичен
полюс”, спечелила убедително
парламентарните избори
миналия месец, Мадуро предложи
за лидер на парламента бившия
вицепрезидент Хорхе Родригес.
Освен това Мадуро разкри, че
САЩ са финансирали опозицията
с 1,7 милиарда долара

Германската фирма “Би-
онтех” предупреди да не се
отлага поставянето на втора-
та доза от ваксината й срещу
КОВИД-19 с повече от 21
дни, след като стана ясно, че
някои страни отлагат втора-
та инжекция, за да дадат на
повече хора първата доза.
Фирмата поясни, че ваксина-
та, разработена съвместно в
“Пфайзер” от САЩ, е ефи-
касна при график от две дози
с интервал от 21 дни. Заради
ограничените доставки на
ваксини Дания заяви, че ще
разреди биенето на ваксини
до 42 дни, а Великобритания

Мексиканският президент
Андрес Обрадор предложи
политическо убежище на ос-
нователя на разобличителния
портал “Уикилийкс” Джули-
ан Асанж, след като британ-
ски съд отхвърли екстрадици-
ята на журналиста в САЩ,
където той е обвинен в шпи-
онаж и го заплашва затвор до
175 години, съобщава “Дойче
Веле”. На редовната си пре-
сконференция Обрадор заяви,
че страната му предлага за-
щита, но с “отговорността да
гарантира, че получателят на
убежището няма да се намес-
ва в политическите дела на

Мексико предложи
убежище на Асанж

никоя държава”. “В Англия е
дадена защита на г-н Асандж,
смятам, че това е триумф на
справедливостта, отбелязвам,
че в Англия действат по този
начин, защото Асандж е жур-
налист и заслужава шанс “, за-
яви Обрадор.

Междувременно прокура-
турата в Лондон ще обжалва
решението на столичния съд.
На свой ред правосъдното
министерство на САЩ заяви,
че “изключително разочаро-
вано” от решението, но пре-
дупреди, че ще продължи да
“търси екстрадицията на г-н
Асанж в САЩ”.

Призиви да се спазва
интервалът между дозите

до 84 дни. Европейската аген-
ция по лекарствата настоя да
се спазва интервалът от 19
до 42 дни между двете дози
на ваксината, да са има ре-
зултат. Пълната защита се по-
явява чак седем дена след
втората инжекция.

Владимир Путин и Анге-
ла Меркел обсъдиха в теле-
фонен разговор възможност-
та за съвместно производст-
во на ваксини. Договорено е
да продължат контактите по
темата между здравните ми-
нистерства и други специа-
лизирани структури на две-
те страни.
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1412 - РАЖДА СЕ ЖАНА Д’АРК, НАЦИОНАЛ-

НА ГЕРОИНЯ НА ФРАНЦИЯ (УМИРА 1431 Г.).
Известна още като Орлеанска-
та дева. Роденото в Източна
Франция селско момиче, претен-
диращо, че е напътствано от
Бог, повежда френската армия в
няколко важни битки по време
на Стогодишната война. Жана е
пленена от бургундите, предаде-
на на англичаните, съдена от
църковния съд за ерес и изгорена на кладата на 19
г. Двадесет и пет години по-късно е призната за
невинна и провъзгласена за мъченица. Канонизи-
рана е през 1920 г. (На снимката - паметник на
Жана д’Арк в Париж.)

1832 - РАЖДА СЕ ГЮСТАВ ДОРЕ, ФРЕНСКИ
ХУДОЖНИК (УМИРА 1883 Г.).
Така и не получава художествено
образование, но прекарва време-
то си в Лувъра и в Националната
библиотека, изучавайки картини
и гравюри. Делял работния си ден
на три части: утрото посвеща-
вал на графиката, обедно време
се занимавал с живопис, а вечер - отново с графи-
ка. Още на 10 г. прави илюстрации към “Божест-
вена комедия” на Данте. Автор на гравюри-илю-
страции към книги на Рабле, Балзак, Байрон, илю-
стровано английско издание на Библията, Едгар
Алън По, Самюъл Колридж, Джон Милтън и др.

1848 - В КАЛОФЕР СЕ РАЖДА ХРИСТО БО-
ТЕВ, ПОЕТ, РЕВОЛЮЦИОНЕР, ПУБЛИЦИСТ
(УМИРА 1876 Г.). Нацио-
нален герой, продължител
на делото на Паисий Хи-
лендарски, Г.С. Раковски и
Васил Левски. На 10 юни
1871 г. издава първия си
вестник - “Дума на българските емигранти”, а
през 1873 г. - сатиричния в. “Будилник”. Под не-
гова редакция излизат още в. “Знаме” и в. “Нова
България”. През 1875 г. БРЦК под негово ръковод-
ство започва подготовката на въстание в Бълга-
рия. През май 1876 г. Ботев организира чета и
става неин войвода. Загива в бой с турска потеря
в подножието на вр. Околчица във Врачанския
балкан. Литературното и публицистично наслед-
ство на Ботев не е голямо по обем, но по художе-
ствени достойнства бележи връх в българската
литература.

1981 - УМИРА АРЧИБАЛД КРОНИН, ШОТ-
ЛАНДСКИ ПИСАТЕЛ (Р. 1896 Г.). Известен е
най-вече с романа си “Цитаде-
лата”, който е екранизиран и
е носител на наградата “Ос-
кар”. Сред най-известните му
романи са “Замъкът на шапка-
ря”, “Дървото на Юда”, “Се-
верна светлина”, “Зелени годи-
ни” и др.

1993 - УМИРА РУДОЛФ НУРЕЕВ, БАЛЕТИСТ
И ХОРЕОГРАФ (Р. 1938 Г.). Оп-
ределян като най-известния ба-
летист на миналия век. През
1955 г. постъпва в балета “Ки-
ров” в Ленинград. През 1961 г. по
време на турне в Париж иска по-
литическо убежище и остава във
Франция до края на живота си.
От 1983 до 1989 г. е директор
на Парижката опера.

1993 - УМИРА ДИЗИ ГИЛЕСПИ, АМЕРИКАН-
СКИ ДЖАЗ МУЗИКАНТ (Р. 1917 Г.). Тромпетист и
композитор, един от осно-
вателите на стила бибоп.
През 1945 г. създава първия
си собствен оркестър, появя-
ват се и ранните му хито-
ве. Получава световна сла-
ва с друг свой “комбо”
състав - ансамбъл със засилен перкусионен елемент.
С него създава и цяло течение в джаза.

Кой плаща масрафа?
Мая ЙОВАНОВСКА

Разхлабването

Европа внимава с
разхлабването на про-
тивоепидемичните мер-
ки - удължава ги или се
отказва да ги съкрати.
Защото ботушът на
КОВИД-19 продължава
да гази. Да, ваксина вече
има, дойде и в България.
Но какво са едни 5 хиля-

ди души, получили само
първа доза? Тепърва
предстои втората, а след
нея още седмици е необ-
ходимо за изграждане на
щит срещу вируса. Да не
говорим и за поредните
разнопосочни послания,
които карат мнозина да
си въобразят, че час след
първата инжекция може
да забравят за противо-
епидемичните мерки. А
“разяснителната” кампа-
ния за ползата от имуни-
зацията приключи с
първата ваксина, поста-
вена на неколцина пред
телевизионните камери.

Масовата имуниза-
ция не е ясно кога ще
започне - я март, я май.
Отварят се училища, за
да се хареса премиерът

на група избиратели, но
преди да са имунизирани
учителите. А и никой по
никакъв начин не гаран-
тира никому сигурност в
деня Х на изборите.
Дори на президента не
казаха какъв е кризисни-
ят план. Уверенията, че
има готовност, някак
увисват във въздуха.
Също като електронното
здравеопазване - хем го
има (във фантазиите на
управляващите), хем го
няма (в истинския жи-
вот). Важното е в края
на мандата в отчета да
пише: “Изпълнихме обе-
щанието”. А българите и
без това са свикнали с
хартиена рецепта, с хар-
тиено направление и бли-
зо 50 на сто доплащане

от джоба, колкото и да
пише в стратегиите, че “в
следващия период ще
бъдат намалени”. Никой
не вярва. Също като на
онези недообмислени ми-
нистерски заповеди и
предписания за каранти-
на, които падат в съда.

Колкото и да се пра-
вим, че вирусът е “под
контрол”, той не е - под-
готвя нова атака. А дали
сме готови? Или, какъвто
е обичаят на родните
власти, най-често зимата
ги “изненадва” през яну-
ари. Дано този път уп-
равляващите популистки
да не разхлабят мерките.
Ще има достатъчно вре-
ме да се бият по гърдите
и да се хвалят, но с нещо
наистина свършено.

Аида ПАНИКЯН

Покрай пандемията
хвърчат милиарди. В
последните месеци Бо-
рисов надскочи дори
себе си. По стара герба-
джийска традиция обаче
всичко е без предвари-
телна оценка, без план и
без разписани очаквани
резултати. Разбира се, не
трябва да забравяме, че

изборите чукат на вра-
тата. Само за последния
месец на злополучната
2020-а властта изхарчи
близо 8 млрд. лв. Тази
сума е своеобразен ре-
корд, защото е най-висо-
кото ниво на декемврий-
ски разходи на държава-
та (то пък една държа-
ва!) в последните годи-
ни. Например през де-
кември 2017-а властта
изхарчи 5 млрд. лв., а в
края на 2018 и 2019 г. -
по около 6,6 млрд. лв.

Същевременно заде-
леният ресурс за подпо-
магане на фирмите и
гражданите в кризата е в
пъти по-малък и още по-
малък - в реално израже-
ние. Резултатите са пла-
чевни. Директно до хо-
рата в нужда стигнаха

срамно малко средства,
и то не навреме. Показа-
телна е оценката на биз-
неса, че и на синдикати-
те, които окачествиха
правителствените мерки
като неефективни. Зара-
ди сериозните, меко ка-
зано, недостатъци гор-
достта на властта - мяр-
ката 60/40, не успя да
стигне и до 10 на сто от
нуждаещите се. Основ-
ното “подпомагане” се
оказаха кредитите, от-
пуснати от банките, за и
без това силно задлъжне-
лите българи.

Проучване показа, че
заради кризата над два
пъти повече българи не
могат да си плащат
дълговете. Същевремен-
но НАП се похвали с
повече данъчни приходи

през миналата година.
Оказва се, че въпреки
кризата и тежкото фи-
нансово положение, и
бизнесът, и гражданите
са внасяли добросъвест-
но данъците и осигуров-
ките си.

Всички милиарди,
които властта и лично
Борисов харчи по не-
ясен начин, са пари,
събрани от нашите
данъци и от новите
държавни заеми, които
ние и нашите деца ще
плащаме. Та ако използ-
ваме приказката “Болен
здрав носи”, излиза, че
властта харчи като луда
парите на бедните
българи за свои лични
предизборни цели. Мас-
рафът на Борисов ще е
за наша сметка.

Варвари!

24 часа! Толкова оце-
ля възстановената памет-
на плоча в чест на Пети-
мата от РМС в столичния
район “Изток”. В начало-
то на нещото, наречено
кой знае защо “демокра-
ция”, вандалите от първа-
та “цивилизационна”
вълна разрушиха този
скромен паметен знак,

посветен на Адалберт
Антонов-Малчика, Алек-
сандър Димитров-Сашо,
Лиляна Димитрова, Йор-
данка Николова и Свилен
Русев. Районният кмет от
БСП д-р Делян Георгиев
върна плочата на нейно-
то мястото.

“Ах, ужас, ужас!”,
изпищяха вкупом ванда-
лите от остатъчните
“цивилизационни” пори-
ви и изпоприпадаха по-
всеместно. “Ще допус-
нем ли и това!”, просте-
на гневно във Фейсбук
поетката Амелия Личе-
ва и професорка при
това. Сайтът “Площад
Славейков” дръзновено
разобличи загиналите
ремсисти като “органи-
затори на антидържавни
акции, участници в пар-

тизански отряди, обуча-
вани в СССР”. Позиций-
ката на “площада”
съвпадна с острото
възмущение на огризки-
те от СДС срещу “тази
провокация и обида сре-
щу демокрацията”, коя-
то “принуждава гражда-
ните да търпят реабили-
тацията на съветски
агенти, героизирани от
тоталитарния режим у
нас”.

Хей, фашистчета не-
щастни! Идете във Фран-
ция, в Италия, в Испания,
в Белгия, в Англия, в
Австрия, в Германия!
Идете и вижте дали ня-
кой дръзва да посегне на
антифашистите!

Фашистчета! Имам
една идейка за вас. Вдиг-
нете на всеки ъгъл по

един паметник на Хитлер
и Мусолини, на Гьоринг
и Гьобелс, поднасяйте им
цветенца, пейте им
възхвални песни и плаче-
те за това, че бяха раз-
громени от някакви вра-
гове на демокрацията!

Дотогава Столичната
община дължи отговор
на въпроса “Кой унищо-
жи паметната плоча на
Петимата от РМС?”. Ако
са “неизвестни извърши-
тели”, СОС трябва да се
разграничи светкавично.
Ако рушителят е самият
СОС, трябва да знае, че
погазва Конституцията,
която забранява всякак-
ва фашистка пропаганда.
Защото разрушаването
на антифашистки памет-
ници е фашистка пропа-
ганда.

Велислава ДЪРЕВА
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Веруюто на
Христо Ботев
173 години от рождението на великия поет

Веселин ХАРАЛАМПИЕВ

ПРОДЪЛЖЕНИЕ ОТ ВЧЕРАШНИЯ БРОЙ

ПУБЛИКУВА СЕ ЗА ПЪРВИ ПЪТ

Поетът се е подписал
“Ботйов” още през 1865 г.

След 1989 г. в духа на започналото
преосмисляне и пренаписване на
българската история започва и пре-
оценка на Ботевото творчество. На
съмнение с уж аргументи се подлага
авторството на Христо Ботев на най-
неудобните за новото време творби -
“Символ-верую на българската кому-
на” и поздравителна телеграма до Па-
рижката комуна.

2. Езикът на “Символ-верую” не
е езикът на Ботев, а езикът на Ко-
минтерна

Парижката комуна е ново гранди-
озно историческо събитие, чието опи-
сание трудно може да се направи
само със съществуващите стереотипи
и старата лексика. Появата на ново
мислене е почти задължително да бъде
облечено в нови изразни средства и
думи. Този извод е в сила и за една
възможна българска комуна. Затова
не е особено убедително твърдение-
то, че думата “единний” в “Символ-
верую” е несвойствена за Ботевото
слово. Четирикратното й въвеждане с
апломб има подчертан емоционален
ефект. Опитайте се да замените тази
силна в случая дума с някоя друга и
патетичният тон на изложението про-
сто ще заглъхне. А ако наистина ду-
мата дотогава не се е използвала в
българския език, то Ботев би могъл да
я заимства от руската дума “единый”.
Още повече, че баща му даскал Ботьо
Петков е руски възпитаник, а самият
Ботев известно време е частен ученик
във II Одеска гимназия, познава съчи-
ненията на Н. Чернишевски, Ал. Хер-
цен, Н. Добролюбов и др.

Ив. Клинчаров пише, че тайнстве-
ният приятел Флореско (б.а. - псевдо-
ним на руския революционер социа-
лист Ф. Меледин) попаднал на руско-
то издание на “Капиталът”на Маркс.
Той го препоръчал на Ботев, който
чрез него прозрял същността на част-
ната собственост и ролята на проле-
тариата (“Христо Ботйов - биогра-
фия”, 1910). Ако това е вярно, не е ли
безсмислено да търсим кой вмъква со-
циалистическата терминология под
перото на Ботев? А Клинчаров може
да се приеме като сериозен източник
на информация. Той е политик соци-
алист, общественик и преводач,
завършил право в Лион, защитил док-
торат в Брюксел. Изследва и публи-
кува биографии на важни историчес-
ки личности като поп Богомил, Кара-
велов, Ботев, Левски и др.

Тенденциозно се твърди също, че
част от словосъчетанията и мислите
в “Символ-верую” са чужди за Боте-
вото слово и по-късно манипулатив-
но са заимствани от материалите на
Коминтерна. Едно сравнение веднага
откроява разликата между приповдиг-
натото романтично-утопично звучене
на “Символ-верую” и по-прагматичния
и програмно-аналитичeн стил на Мани-
фест на комунистическата партия (К.
Маркс, Фр. Енгелс, 1848 г.) и на мате-

риалите от седемте конгреса на Комин-
терна (1919-1943 г.). Ботев пише: “един-
ната обща сила на человеческий род” е
призвана “да твори добро”, “единний
комунистически ред” e “спасител на
сички народи” и “поправител недъзите
на обществото”, а “светия животворящ
дух на разума” укрепва “сполуката и
тържеството на комунизма чрез рево-
люция”. А в Манифеста се дискутират
“капиталът” и “класовото общество”,
категории като “буржоа и пролетарии”,
“пролетарии и комунисти”, “събаряне
на господството на буржоазията” и
“диктатурата на пролетариата”. Българ-
ските социалисти (Г. Бакалов, Д. Благо-
ев и др.) трезво разграничават Ботевия
утопичен социализъм, оцветен на мо-
менти от популярния за времето анар-
хизъм на Бакунин, от собствения си
“научен” социализъм. А твърдението,
че мисълта за “обща собственост върху
сички имоти” е неприсъща за Ботев и е
взета от цитираната комунистическа
литература, не съвпада с дефинираната
от тази литература по-друга позиция:
“Отличителна черта на комунизма е не
премахването на собствеността въоб-
ще, а премахването на буржоазната соб-
ственост”. Израз като “милиони хора
живеят в оковите си на сиромашията и
под натискът на капиталът” не е от
арсенала на комунистическата пропа-
ганда, а от публицистиката на Ботев
(“Знаме”, бр. 8, 2 февр. 1875 г.). В ма-
териалите на Коминтерна няма нито
дума за “единното и неделимо отече-
ство на сички хора”. Но е известна
друга Ботева мисъл: “Само разумният
и братският съюз между народите ще
унищожат теглилата” (“Знаме”, 1874-
1875). Ако не бяха “Смешен плач” и
другите цитирани Ботеви творби, така

близки по идеен заряд и пламенна реч
със “Символ-верую на българската ко-
муна”, обвиненията за някакъв опит за
нерегламентирана намеса в творчест-
вото на поета биха изглеждали по-
правдоподобни.

3. Защо В. Попов, М. Димитров и
Г. Бакалов не са публикували свое-
временно “Символ-верую” и теле-
грамата, а са направили това много
по-късно?

Обстоятелството, че преписите на
“Символ-верую” и телеграмата са
публикувани с голямо закъснение
след оповестяването им, е повод за
различни конспиративни теории. Но
това едва ли може да послужи като
обективно доказателство за фалшифи-
кация. Изглежда поне една от причи-
ните е същата като тази, поради ко-
ято първоизточникът на подобна
идея, Илия Тодоров, прави “разкри-
тията” си чак през 1990 г. или почти
120 години след написването на
спорните документи. Сигурно се до-
сещате, че става дума за цензура и
неблагоприятна политическа ко-
нюнктура в страната. Както казва М.
Димитров, по времето, през което
получил преписа на телеграмата от
В. Попов, “не можело да се мисли за
обнародване на подобни документи”.
Георги Бакалов потвърждава същата
причина: “В съчиненията на Ботева,
излезли под моя редакция през 1940
г., “Символ-верую” не излезе, тъй
като издателят Ст. Стоименов се
опасяваше, че може полицията да
намери повод и конфискува цялото
му издание. Опасението му беше ос-
нователно.”

Могат да се намерят и други при-
чини. След убийството на Стамболов
необяснимо защо В. Попов се само-
изолира и затваря в себе си. На насто-
ятелните многократни молби на З.
Стоянов да предаде притежаваните
материали за Ботев отговаря, че сам
смята да опише нещата, но е потиснат
от липса на “време и спокойствие”.
Делата в съдилищата и отглеждането
на петте деца вероятно са тежко бре-
ме за преклонната му възраст.

4. Известни различия в преписи-
те на “Символ-верую” и в други до-
кументи са аргумент за предполага-
ема фалшификация

Ил. Тодоров открива разлика в
броя на думите (22) в преписа на В.
Попов и открития от Г. Бакалов пре-
пис в Централния архив в Москва,
представляващ част от донесение на
руския консул в Галац. Но разминава-
ния са възможни, тъй като преписите
са били няколко и правени по различ-
но време от различни хора. Дори де-
цата на В. Попов твърдят, че са виж-
дали и притежават няколко такива.

Всъщност Ил. Тодоров, провокирал
дискусиите около “Символ-верую”, е
по-умерен и предпазлив в оценките си.
Той заключава: “Възможно е Ботев да
е написал “Символ-верую на българ-
ската комуна” (или нещо подобно),
възможно е също и телеграма до Па-
рижката комуна да е имало (поне като
чернова). Но засега липсват доказател-
ства, че през 80-те години на миналия
век В. Попов е притежавал оригинали-
те на тези два документа и че ги е
предоставил на З. Стоянов. По-веро-
ятно е друго... той си е спомнил за тях
и ги е възпроизвел (!!!) по памет, като
за по-голяма убедителност е заявил, че
е направил това въз основа на запазе-
ни в архива му преписи.”

Това не отрича съществуването на
спорните творби, а допуска възмож-
ността някой някъде да е направил
някаква редакция, по-вероятно невол-
на при преписите, отколкото предна-
мерена. По-важно обаче е, че разлика
в същността на съдържанието няма.
Намекът, че щом документът (на Г.
Бакалов) идва от Москва, значи има
нещо съмнително, е несериозен.
Съвсем логично е материали от тога-
вашната българска история да се
съхраняват в библиотеки и хранилища
на Москва. Най-малко поради връзки-
те на българските интелектуалци с
прогресивната руска общественост и
пребиваването или обучението им в
Русия (само в Одеса освен Ботев са
били Вазов, А. Константинов и др.).

5. С името “Хр. Ботйов” поетът
започва да се подписва чак след 1874
г., следователно този подпис под
“Символ-верую” от 1871 г. е неправ-
доподобен.

Известните подписи на Хр. Ботев
преди 1974 г. не са много, но за това
пък са в най-различни варианти. Сре-
щат се разновидности на името му: Х.
Петков, Христо/Христю Б. Петков
(писма от 1863, 1867 и 1868 г.), Хр. Б.
Петковъ (“Дума”, бр.5 от 1871 г.), Х.
Б. Петков (“Будилник” от 1873 г.) и
др. Руските му приятели го познават с
псевдонима “Чавдар”, а в официални
документи фигурира като Christo
Petcoff. След 1874 г. започва да се
подписва преди всичко като Хр. Ботй-
ов (Протокол от заседание на БРЦК,
21 август 1874 г. и мн. др.).

Истината е, че като “Хр. Ботйов”
обаче поетът се подписва и много по-
рано от 1874 г. Например, върху
гърба на една негова снимка, чието
факсимиле поместваме, Ботев собст-
веноръчно написва: “В памятъ на
познанство Г-ну В. А. Маринову, Хр.
Ботйов, ....1865, Букур”. (НБКЛ -
БИА, Фотографска колекция/ Порт-
рети). Този подпис се приема и в
писмо до приятеля му Киро Тулешков
от 1968 г. (популярното писмо за при-
ятелството с Левски, чийто оригинал
също е изгубен, но съмнения за ав-
тентичност не се повдигат, вероятно
поради липса на политически дразни-
тел). Затова твърдението, че името
“Хр. Ботйов” поетът не използва
преди 1874 г. е невярно. Т.е. по-ран-
ното присъствие на този подпис в
“Символ-верую” и телеграмата до
Парижката комуна не може да бъде
повод за съмнение, че автор на тези
документи e самият Ботев.

  
Има документирано свидетелство

от другар на поета и логични изводи,
произтичащи от фактите. А според тях
именно Хр. Ботев е авторът на спор-
ните произведения. Затова излишни са
напъните за прочистване на творбите
му от неудобни истини за някои “гла-
дички умовце” (както би ги окачествил
самият поет). Всякакви посегателства
върху творчеството и личността му
под формата на псевдонаучни писания
не са нищо друго освен “смешен плач”!
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Õ‡ 6 ˇÌÛ‡Ë 2021 „. (Òˇ‰‡), ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò ÂÍÓÌÒÚÛÍˆËˇ Ì‡ ÛÎË˜ÂÌ
‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰ Ì‡ ·ÛÎ. ì¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
—Ú‡Ï·ÓÎËÈÒÍËî - ÷ÂÌÚ˙, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ
Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:00 ‰Ó 21:00 ˜‡Ò‡
Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë
‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ì¡˙Î„‡ÒÍ‡ ÏÓ‡‚‡î ÓÚ
ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî ‰Ó ·ÛÎ. ì¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
—Ú‡Ï·ÓÎËÈÒÍËî, ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî ÓÚ ÛÎ.
ìŒ‰ËÌî ‰Ó ÛÎ. ì¡˙Î„‡ÒÍ‡ ÏÓ‡‚‡î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ̃ ‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ.
ìœÓÁËÚ‡ÌÓî Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. ìŒ‰ËÌî.

Õ‡ 6 ˇÌÛ‡Ë 2021 „. (Òˇ‰‡), ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò ËÁ„‡Ê‰‡ÌÂ Ì‡ Ò„‡‰ÌÓ
‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰ÌÓ ÓÚÍÎÓÌÂÌËÂ Ì‡ ÛÎ. ìÀ˛ÎˇÍî,
Ò. œÓ‰„ÛÏÂ ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡
‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 10:00 ‰Ó 19:00 ˜‡Ò‡ Ì‡
ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚
‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ìÀ˛ÎˇÍî, ÛÎ. ìÀËÎˇ˜ÂÚÓî Ë
ÛÎ. ì¬‡ÌˇÍî.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ̃ ‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ

ì—Œ‘»…— ¿ ¬Œƒ¿î ¬–≈Ã≈ÕÕŒ
Ÿ≈ œ–≈ ⁄—Õ≈ ¬ŒƒŒ—Õ¿¡ƒfl¬¿Õ≈“Œ

¬ Õfl Œ» ◊¿—“» Õ¿ —“ŒÀ»÷¿“¿

‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ.
ì¬‡ÌˇÍî Ì‡ ˙„˙Î‡ Ò ÛÎ. ìÀËÎˇ˜ÂÚÓî.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-
‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡
ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú
ÁÓÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ
Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡
ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ
“ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ
Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡
‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË
‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ -
h t t p : / / w w w . s o f i y s k a v o d a . b g /
water_stops.aspx.

—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ
ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ
‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ
(www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Ì‡
ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËˇÚ‡
Á‡ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡
ÂÎÂÍÚÓÌÌ‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ ÏÓ„‡Ú ÎË˜ÌÓ ‰‡
ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡ÌË‡ÌËÚÂ
ÒÔË‡ÌËˇ. ƒÛ„ Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ
·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡ Á‡ ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ̃ ÂÁ —Ã—.

Вейко Коронен, жи-
тел на финландския град
Улю, е преброил колко
страни в различно вре-
ме са се сдобили със
собствена държавност
благодарение на “агре-
сивната” Русия.

Според неговите дан-
ни в резултат на “агре-
сията” на Русия държав-
ност са получили Фин-
ландия, Латвия, Естония.
Страни като Туркмения,
Киргизия, Казахстан ни-
кога не са имали държав-
ност и са я формирали
едва в състава на СССР,
пише Вейко Коронен
във Фейсбук.

Информация за това
публикува lentaruss.ru.

“Белорусия и Украй-
на също се сдобиват с
държавност в състава
на СССР вследствие на
Великата Октомврийска
революция. Армения и
Грузия са се съхранили
физически и са се възро-
дили като държави пак
в състава на СССР.
Монголия също никога
не е имала държавност
и я е формирала само с
помощта на СССР.
Румъния е родена в ре-
зултат на руско-турски-
те войни, а суверенна
държава става по воля-
та на Русия през 1877-
1878 г. България като
държава се е родила в
резултат на победата на

Първи декември.
Президентът с трепет обявява на-

чалото на 18-ата поред Българска Ко-
леда, с която се събират средства за
лечение на болни деца.

Имаме възможност по няколко пъти
на ден да гледаме трагедиите на мно-
жество семейства. Ще ни се къса
сърцето. Ще пращаме смс-и. Ще спа-
сим нечия друга детска усмивка. Ще се
чувстваме непрестанно виновни, пи-
тайки се дали сме изпратили до-
статъчно съобщения. Накрая ще ни
кажат, че сме събрали 2 милиона. И
ще знаем дълбоко в себе си, че няма да
стигнат за всички нуждаещи се деца.

В същото време само за 2019 г. за
пореден път всички, получаващи над
3000 лв. на месец, не са платили 725
милиона здравни осигуровки. Законът
им позволява да не ги плащат. Защото
се ползват с привилегията да плащат
по-малко осигуровки от работещите на

минимална работна заплата. Това са
362 “Български Коледи”. След три века
и половина ще сме изпратили толкова
дарения на бедните болни деца, колко-
то всяка година подаряваме на най-
богатите здрави българи.

Питам се, не е ли срамно да си па-
трон на инициатива, която изобщо не
би трябвало да съществува в нормална
социална държава?

Не е ли срамно шепа привилегиро-
вани да изяждат съдбите на болните
деца?

Не е ли срамно да допускаме изобщо
подобна гавра с нашите и техните съдби?

Кога и кой, по дяволите, ще пре-
махне това безумие, наречено “мак-
симален осигурителен доход”? Доко-
га ще търпим политици, които дори
нямат доблестта да поискат богатите
да плащат осигуровки ПОНЕ колко-
то бедните?

Нагли, безочливи, гнусни бездарни-
ци! Такива са нашите политици. Прези-
рам ги!

24may.bg

За безумието
„максимален
осигурителен
доход”

руското оръжие в Рус-
ко-турската война през
1877-1878 г., която е
имала за цел именно
това”, пише изданието.

За “благодарност” в
две световни войни
България участва в
състава на антируските
коалиции. Сега Бълга-
рия е член на НАТО и
на нейна територия са

разположени бази на
САЩ. След 1945 г. на
нейна територия не е
имало нито един руски
войник. Сърбия като
суверенна държава се е
родила също в резултат
на тази война, отбеляз-
ва Коронен.

Освен това, пише
той, за последните два
века на два пъти Русия

подари независимост на
повечето европейски
страни, помитайки ар-
миите на диктаторите
Наполеон и Хитлер. В
годините на Втората

световна война СССР
освободи от Третия
райх Полша, Австрия,
Чехословакия. Русия и
СССР са изиграли също
огромна роля в ражда-

нето и установяването
на такива държави като
КНР, Виетнам, КНДР,
Индия, Гърция, Алжир,
Куба, Израел, Ангола,
Мозамбик.

Русия даде държавност
на десетки страни
Финландец пресметна колко държави са се появили,
утвърдили или оцелели благодарение на „агресивна” Москва

Даниела ПЕНКОВА
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Няма да е лошо някой от близкото
обкръжение на министър-председателя
Бойко Борисов да му купи като нового-
дишен подарък часовник - да сверява с
него поредните недомислени решения,
които гласува правителството му, а и мно-
зинството му в парламента. Защото не
можа или не поиска да реши важни за
доходите проблеми. И тяхната промяна
за новата година. И докато светът върви
напред, като всячески намалява последи-
ците от пандемията за хората, нашите
управници цепят стотинката за социал-
ните разходи. И се чудят как да отдалечат
времето, в което доходите ни ще се про-
менят към по-добро. С лъжливи сметчи-
ци и празни ясли пред немотията, която
вече става неотменна част и от 2021-ва.
Годината, в която Бойко Борисов си оти-
ва, но оставя социалната политика по
Бойкоборисовски.

Последните решения на кабинета,
по-специално тези в сферата на мерки-
те за справяне със социално-икономи-
ческите последици от КОВИД-19, не
говорят много за връзка с реалността
поне откъм време... Някои от бъдещите
ключови решения са с хоризонт 1 ап-
рил - оставяме настрана Деня на шега-

Докато ме приспиваше упо-
ително премиерът с неговите
нестихващи послания и бисе-
ри, изречения за добрите ре-
зултати в управлението, лап-
суси и изненадваща посредст-
веност, си мислех какво ли не
и неусетно съм заспал...

В съня ми нахлуха картини
като от старите календари на
Цвета... За кратко се оказах в
миналото глаголно време отпре-
ди 30-40 години. Когато Геор-
ги Марков беше юрисконсулт в
Ленински районен съвет и ос-
новното му призвание бе агент
Николай, когато Георги Кори-
таров беше само Алберт, а Кра-
си Каракачанов - Иван. Да не
изреждам останалите от
Държавна сигурност.

Сънят ме отведе към раз-
лични събития, факти, личнос-
ти... В минало свършено, за
съжаление, време!

Събудих се в така наречено-
то “престъпно време на социа-
лизЪма”, което роди Мартин
Димитров, Петър Славов, проф.
Вили Лилков... Особено първи-
те двама гледам как искат отно-
во да се присламчат като орато-
ри, ментори и съдници на епо-
хата, отричайки онова, което
сами съградиха в политиката.

И какво се оказа? Сънят ми
прогони днешните престъпни
изпълнения и там никой никого
не хулеше така, както днешните

демократи ругаят, отричат и
проповядват. Селата пак са спо-
койни, никой не изнасилва и не
бие за стотинки възрастните по

къщите, останали в обезлюдени-
те населени места. Не видях бит
медик, учител, полицай. Нямаше
изоставени и починали по
стълбите на болниците пациен-
ти. Къщите ни бяха пак неза-
ключени, няма решетки, желез-
ни врати, аларми, не видях про-
сяци и ровещи в кофите за смет
пенсионери и клошари.

Чалга не звучеше от никъде,
нямаше силиконови момичета, а
срещах само усмихнати хора,
спортуващи деца, весели младе-
жи. Терминал едно и   две сякаш
бяха затворени и никой не за-
минаваше еднопосочно да реа-

лизира таланта и образованието
си в други страни.

Работа имаше за всички, а
да си стругар, дърводелец, шо-
фьор, сервитьор беше пре-
стижно. Е, шуробаджанащина-
та май имаше свои привърже-
ници, но чак така властта не
се бе оплела и комплектовала
с калинки и мисирки. Чак та-
кава чудовищна некомпетент-
ност трудно можеше да се
съзре в подобен сън.

Явиха ми се насън спортни
картини, на олимпиади и светов-
ни първенства страната ни има-
ше своето присъствие, призови
места и медали. Художествена-
та самодейност се е върнала в
читалищата и училищата, в кул-
турните домове, театрите и кон-
цертните зали са пълни, грамот-
ността отново е заела своето
място, културата и изкуствата
са възкръснали от небитието на
бъдещето днешно време...

Думите “мутри” и “мафия”
ги нямаше в речника ни. Кърджа-
лийски пуЙки - също.

Някаква забравена идилия
се завръщаше в спомена и съня
ми. Сякаш някой отново бе от-
ворил фабриката за илюзии.
Друг напомняше, че сме държа-
ва на духа! Никой не сменяше

името на 24 май, децата тан-
цуваха с цветя в училищните
дворове, а не отиваха на излет
с родителите си.

Замечтан в миналото бъдеще
настояще сегашно време, жен-
ски глас ме разбуди от съня:
“Само заедно ще успеем срещу
днешното статукво и новия мо-
дел на управление на страната,
само заедно ще заживеем отно-
во истински свободни...”

Отново обаче гласът на пре-
миера наруши душевния ми мир:
“Ако е било лесно да се строи,
комунистите да са го построили
преди мен!” Кои комунисти -
неговите бивши съпартийци и
предшественици, които нищо,
ама нищо не са оставили по
пустите гьолове и поляни, къде-
то магарета са пасли по пущи-
наците на България! Този нар-
цис дали си вярва на думите,
които произнася през час и пише
във Фейсбук!?

А дали наистина деменция-
та не е вече преждевременна
негова диагноза, щом не помни
кой е дядо му; не помни, че е
бил в СИК и подземния свят;
че преди това е бил в ДКМС и
БКП; говори небивалици за
хуманата, с която хранел
дъщеря си. До болка повтаря-
ни бисери и случки в минало
бъдеще настояще и сегашно
време, от които отърване няма!
Поне още три месеца!

Минало бъдеще настояще време

Лозан ТАКЕВ

В съня ми училищата на два века във Великотърновско
не се продаваха на търг, а се опазваха...

та/лъжата, който тепърва може да ста-
не тема. Защото този хоризонт се пада
след евентуалната дата на парламентар-
ни избори. Или иначе казано - Борисов
предопределя политиката на бъдещата
власт и й залага капани отсега.

Първото от тези решения е разписа-
ното в държавния бюджет за 2021 г.
осигуряване на 120 лева за хранителни
продукти на най-бедните пенсионери -
тези с пенсия от 300 до 369 лева, колкото
е новата линия на бедността. Безсмис-
лен, огромен и, меко казано, странен раз-
ход, който струва колкото ново повише-
ние на пенсиите... Вместо да вземе ра-
зумното решение за преизчисляване на
парите за старини, кабинетът реши да
дава огромни суми за 50 лева добавка на
калпак и за въпросните пари за храна. То
не бяха идеи за ваучери, то не бе чудо.
Остава нерешен въпросът как тези пари
ще стигнат до всеки пенсионер. С капа-

цитета на пощите и НОИ ли? Или на
Агенцията за социално подпомагане, чи-
ито служители се чудят за какво по-на-
пред да огреят нуждаещите се?

Друго решение, ориентирано към са-
кралната дата 1 април, е законова регла-
ментация в Кодекса на труда на компен-
сациите, които работниците, служители-
те и предприятията да получават в слу-
чаи на кризи. Идеята е тази компенсация
да замени всички мерки от сорта на 60 на
40, “Запази ме” и т.н., които направиха
разногледи въпросните фирми за кое е
по-изгодно да кандидатстват при изиск-
ванията за държавната помощ.

КНСБ и Асоциацията на индустри-
алния капитал в България за пореден път
свършиха работата на социалното ми-
нистерство и дори разписаха проект за
промени в Кодекса на труда с конкрет-
ни текстове, измислиха понятието при-
нудителен престой на работодателя в

кризи като сегашната и предложиха ком-
пенсацията за работещите от държавата
да е 75 процента от дохода им, когато
не работят. Със съответните критерии
за криза - спад в продажбите и т.н. Това
бе направено, за да не се налага ситуа-
цията да се спасява с мерки на парче, с
постановление след постановление на
принципа “проба-грешка”, които се пре-
правят в крачка под натиск от бизнеса и
синдикатите в опит да станат по-адек-
ватни на реалността.

Така от 1 април най-вероятно, а не
по-рано, ще се промени дизайнът на една
от най-странните мерки, измислени от
полета на мисълта на екипа на социалния
министър Деница Сачева - “Запази ме” -
хората в неплатен отпуск вече няма да
получават странните 24/34 лева на ден, а
75 процента от осигурителния си доход.

Всичко това - след изборите.
Честит Първи април на оцелелите!

Честит Първи април!

Ева КОСТОВА

Основни антикризисни мерки в помощ
на хората и бизнеса се отлагат за след изборите
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Високомерието им е ог-
ромно. Самомнението им
стига до седмото небе. Че и
отгоре. Те живеят в измис-
лена реалност. В кулата от
слонова кост.

Кои са тези индивиди
ли? Повечето български по-
литици. Персоните, които в
своите фразеологични ек-
серсизи често - ах, колко
често! - пришпорват глаго-
ла “управлявам” и произ-
водния му термин “управ-
ление”.  Много по-често,
отколкото думите “Отечест-
во”, “Татковина” и поняти-
ята “отдаденост”, “себеот-
рицание”, “идеализъм”, “че-
стност”, “справедливост”,
“милосърдие”, “трудолю-
бие”, “правдолюбие” и про-
чие сантиментализми, пре-
квалифицирани от днешни-
те политикани като “арха-
изми” и запратени в килера
да мухлясват. Същите гос-
пожи и господа, които се
изживяват като “правачи на
българската история”.

И чиито дитирамби са
оцветени в черно или в
сладникаво розово - в зави-
симост от гледната точка.
Тази на противниковия ла-
гер е за омерзителното, гад-
ното, корумпираното, не-
компетентното, прогнило-
то, катастрофическото, ре-
троградното и пр. оперира-
не с държавна власт. А за
влстващите са елейните из-
лияния, с които се  славо-
слови собствената особа и
съдружните в камарилата
партайгеносени.

С каква цел ли? Е, за да
заемат позиция пред пулта
с властовия потенциал. И да
управляват, управляват, уп-
равляват суверенното граж-
данско тяло, превърнато це-
ленасочено в множество от
индивиди за командарене. В
абдерити, тоест в подобие
на жителите на град Абдера
в древна Тракия, които били
смятани от древните хора
за глупави.

В синонимния речник на
българския език думите
“управлявам” и “служа” не
са синоними. Категорично!

Документален памфлет за контрола над разюзданата власт

Мяу, мяуу!! Бау, бауу!!

* Авторът е председател
на УС на Асоциацията
за борба с корупцията

в България

В никакъв случай не биха и
могли да бъдат, понеже “уп-
равлявам” предполага дей-
ствие спрямо обект, който
е в подчинена позиция, как-
то и че съществува някакъв
вид операционна система,
която притежава потенциал

да наложи изпълнение на
управлението,  тоест на
извършването на подчинени
действия от страна на уп-
равлявания обект, пък бил
той и един цял народ.
Българският!

Докато глаголът “служа”
също предполага позицио-
ниране в подчинение, но от
страна на действащото
лице, което подчинява сво-
ите действия изцяло на ин-
тересите на друг, пък бил
този друг отново едно цяло
народонаселение.

Именно поради същест-
вуващата разлика в поняти-
ята “управлявам” и “служа”
в предговора си към поред-
ното преработено издание
на Кодекса на Обединеното
кралство Великобритания
за поведение и напътствия
за процедури за министри
бившият (1997-2007) ми-
нистър-председател Тони
Блеър пише: “... бих искал
да препотвърдя моята сил-
на лична ангажираност за
възстановяването на дове-
рието между английския
народ и неговото правител-
ство. Ние всички сме тук,
за да служим, и ние трябва
да служим честно в интерес
на тези, които ни дадоха

нашите позиции на дове-
рие.”

Прощъпалникът на изна-
чалния вариант на този пра-
вилник за участниците в ан-
глийския кабинет е през
1993 г., само една година
след като е бил създаден.

страна на интегралния
гражданин - суверен, не
само би трябвало да пред-
ставлява това, което някога
Мишел Фуко определи като
“изкуство да не бъдеш уп-
равляван по този начин”, но
и категорично да надмогне
освободеността от изисква-
нето да съдържа в себе си
една напълно оформена по-
литическа визия. Според
американската политоложка
Уенди Браун: “Критика, ко-
ято не утвърждава живота,
не утвърждава ценност и
най-вече не утвърждава
възможност в настоящето и
бъдещето, разбира се,  е
възможна; но тя не залага
на политическата власт и
следователно не може да
бъде разглеждана като по-
литическа.”

Необходимо е едно до-
статъчно активно критично
ядро сред българското
гражданство да продуцира
парадигма за държавно уп-
равление, което да миними-
зира плановете за размно-
жаване на двукраките
плъшоци. Засега това при-
ложение,  което създава
българския народ от своята
свобода в кратките изблици
на ползването си от нея,
заслужава той да я губи
като непрекъсната практи-
ка.

Тази манипулационна
мантра как българското
гражданство ще подпечата
своята застраховка за чети-
ригодишно пребиваване на
седмото небе в рая, стига да
метне “правилната” бюлети-
на през цепката на избира-
телната урна, вече е натру-
пала достатъчно дълга дис-
кредитираща биография на
практичните резултати от
нейното приложение.

Ето защо, за да бъде на-
малена популацията на дву-
краките плъшоци, е наложи-
телно да бъде установена
една нова конституция,
пропита изцяло с републи-
кански дух. Това понятие,
за да не остане само рекла-
мен етикет, е целесъобраз-
но да бъде имплементирано
в основния закон посредст-
вом установена система за
действен контрол и санкции
спрямо сферата на “служе-
нето” на народните интере-
си. Контрол, който е не-
прекъснат в пространстве-
но-времевия континиум.
Пък санкциите да са мълни-
еносни.

Тогава българските граж-
дани ще са напуснали зри-
телските места в политичес-
кото театро, където посред-
ством (уж!) враждебно мяу-
кане и джавкане, като между
куче и котка, тези граждани
са били будалкани нонстоп,
че политиканите бдят 25
часа в денонощието връз
интересите им.

Славчо КЪНЧЕВ*

Íèå ñìå áðàòÿ ïî ïðèðîäà,
íî ñìå ÷óæäè ïî âúçïèòàíèå.

Конфуций (551-479 г. пр.н.е.),
древнокитайски философ

“

Тогава Джонатан Айткен,
министър на военното
снабдяване на Обединеното
кралство, губи в качеството
си на ищец дело за клевета,
заведено, за да опровергае
обвиненията за непристой-
но поведение, отправено
към него от английски вест-
ник. Първоначалната ин-
формация в пресата е, че
Айткен е позволил на свой
приятел арабин да плати
сметката му в парижкия хо-
тел “Риц”. По-късно той е
обвинен в сговор, лъжесви-
детелстване и заблуждаване
на правосъдието. И това
слага край на неговата ка-
риера като политик.

Личната трагедия на анг-
лийския министър е предиз-
викана не от  някакво
престъпно деяние, санкцио-
нирано веднага на основа-
ние на антикорупционно за-
конодателство,  а  поради
нарушаване именно на Ко-
декса на Обединеното крал-
ство за  поведение и
напътствия за процедури на
министри.

България е твърде дале-
ко от подобен етап в своята
политическа история. Пара-
граф 126 на Кодекса гласи:
“Добре установена и при-

зната норма е, че никой ми-
нистър или държавен слу-
жител не трябва да приема
дарове, гостоприемство или
услуга от когото и да е
било, които биха изглежда-
ли или може да изглеждат
като задължаващи го/я.”

Скандалите в българско-
то публично пространство,
свързани с политици, са не
един или два. И макар че са
довели до материално обла-
годетелстване на съответни-
те политици, това не им
пречи, след кратко снижава-
не, отново да се тиражират
като актьори в политичес-
кото театро.

Ето защо е наложително

да бъде извършен анализ на
системата за държавно уп-
равление със задачата да
бъдат открити предпостав-
ките както за възможности-
те за материално облагоде-
телстване на ръба на зако-
на или извън него на лица-
та, заемащи висши постове
в системата за държавно
управление, така и причина-
та за лабилността на обще-
ствената критика към нару-
шителите на публичния ин-
терес.

Като че ли е по-лесно да
потърсим двата отговора в
обратен ред. “Няма място
за лекарства там, където
това, което е било считано
за порок, става обичай”,
пише Сенека в своите “Пи-
сма”. Затова и поносимост-
та в публичното простран-
ство е на ниво, което не
възпрепятства участието в
политическото театро на
“паднали ангели”. Вероятно
все пак не са малко моите
сънародници, които биха ги
жигосали със стигмата
“плъшоци”. Затова и крити-
ката за  управление на
държавата, извършвано от
едно малцинство, традици-
онно поставило се извън
обективния контрол от
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Пенчо Георгиев между
театъра и живота
Изложба по повод 120 години от рождението на художника
представя Софийската градска художествена галерия

Изложба по повод
120-годишнината от рожде-
нието на художника Пенчо
Георгиев, представя до
7 март Софийската градска
художествена галерия. За-
почнал творческия си път
през 20-те години на
ХХ век заедно с художници
като Иван Милев, Иван
Пенков, Илия Бешков, Ва-
сил Стоилов, Иван Ненов и
др., той остава свързан с мо-
дернизма в българското из-
куство и с Дружеството на
Новите художници. Трагич-
ната му съдба не позволява
да развие докрай художест-
вения си талант. Въпреки
ранната смърт през 1940 г.
в асансьорната шахта на
Народния театър, Пенчо Ге-
оргиев оставя значително
художествено наследство,
научи ДУМА от Петър Ди-

“Кръвта на пеликана” е първият
български филм, който ще излезе ди-
ректно онлайн и ще прескочи кинопо-
каза си. От 8 януари зрителите в цялата
страна ще могат да гледат мащабната
немско-българска продукция, която раз-
казва историята на необикновено
българче, осиновено от германка. Емо-
ционално наситената лента бързо граб-
на вниманието на критиците и интере-
са на западната публика.

Главната роля на майката - Вибке,
изпълнява немската звезда Нина Хос,
носителка на “Сребърна мечка” от Бер-
лин. Участвала е в няколко филма на
известния режисьор Кристиян Пецолд и
в престижни американски продукции.
Сред новите й проекти е сериалът на
Netflix “Criminal: Germany”. Плътно до
нея във филма застават и новоизгряващи-
те родни таланти Катерина Липовска
(6 г.) и Аделия Оклепо (10 г.), избрани
след кастинг измежду 500 деца. В подго-
товката за снимките се налага да учат
немски, езда и актьорско майсторство в
продължение на няколко натоварени и

Веско Ешкенази ще бъде
солист на Плевенската
филхармония

Световноизвестният цигулар
Веско Ешкенази и плеяда от певци
са солисти на Плевенската фил-
хармония през новата 2021 г., съо-
бщи за БТА директорът на музи-
калния институт Любомир Дяков-
ски. Големият юбилей - 50-годи-
шнината на Веско Ешкенази, е за-
ложен на 16 април в зала 1 на
НДК, а след това предстоят кон-
церти в летните театри на Плов-
див, Варна, Бургас и спортни зали
в много градове. Продължаваме и
много успешния проект с Хилда
Казасян “Да послушаме кино”, по-
сочи Дяковски, както и поредица-
та “Опера на открито”. Ще пред-
ставят мегаспектакъла “Набуко”
на 18 юни с Кирил Манолов, Мар-
тин Цонев и Габриела Георгиева и
диригент маестро Найден Тодо-
ров. След Плевен суперпродукция-
та ще бъде показана на 22 юни в
Ямбол на фестивала “Златната
Диана”. Най-близките музикални
събития в Плевен са на 25 февру-
ари - концертът “Вокалисимо”, ди-
рижиран от Владимир Бошнаков,
и оперен концерт през март с Иван
Момиров и Владимир Стоянов. Ба-
ритонът Стоянов получи минала-
та година в Италия наградата
“Джузепе Верди”.

„Дневник, намерен
във вана” от Ст. Лем
с първо българско издание

Излезе от печат
първото българско
издание на “Дневник,
намерен във вана”
от класика на науч-
ната фантастика
Станислав Лем.
Творбата, която
“Колибри” издава в
превод на Силвия Бо-
рисова, ни потапя в
смразяващ, кошмарен свят, подо-
бен на въобразения от Кафка и
Борхес; свят с дълбок подтекст и
ужасяващи препратки, в който
всяко име напомня друго име и
всяко действие поражда непредви-
дено противодействие. От ерата
на неогена е останало само едно
свидетелство - намереният във
вана дневник на таен агент,
тръгнал по следите на Инструкци-
ята, от която трябва да разбере
каква е възложената му мисия.
От стая в стая, от етаж на
етаж и от коридор в коридор в
разположен дълбоко под земята
правителствен комплекс разказ-
вачът се оказва увлечен в парано-
ична антиутопия, в която нищо не
е такова, каквото изглежда, нито
каквото не изглежда. Всичко е
свръхсекретно, всеки подозира все-
киго, враговете са колкото вез-
десъщи, толкова и неизвестни.
Проектът е финансиран с подкре-
пата на програма “Творческа Ев-
ропа” на Европейската комисия.

“Из Париж”, 1931

Актьор от операта
“Ирис” (П. Маскани),
реж. Димитър
Кърджиев, 1937

мов, експерт връзки с обще-
ствеността на СГХГ.

От посмъртната излож-
ба през 1941 г., организира-
на от Дружеството на Но-
вите художници, са измина-
ли почти 80 години, а от
значителното количество
картини, изложени тогава
(близо 400, подбрани из-
между 1200 работи - живо-
пис, графика, театрални
проекти и костюми), до нас
са достигнали по-малко от
половината.

Експозицията представя
голяма част от запазените
творби - над 150. Включени
са и седем сценографски
проекта от “Колекция Ал-
берт Ричард Мор”, съхраня-
вани днес в Университетска-
та библиотека “Йохан Кри-
стиан Зенкенберг” (Франк-
фурт). Показани са ранни

работи от студентските го-
дини в Художествената ака-
демия (1920-1925), графика
и живопис от престоя му в
Париж (1929-1932), рисун-
ки и илюстрации, както и
сценографски проекти и
снимки от различни поста-
новки. Куратори са Стани-
слава Николова и Любен
Домозетски, изложбен ди-
зайн - Надежда Олег Ляхова.

Между театъра, в който
работи с цялото си сърце, и
живота такъв, какъвто го
представя в творбите си,
творчеството на Пенчо Ге-
оргиев преминава през раз-
лични етапи. Всекидневни-
ят селски труд, многоброй-
ните образи на семейства и
майки, погребални ритуали
на селото, трудности на жи-
вота в града, бездомни скит-
ници, улични музиканти,
безработни и онеправдани
люде, шумни кабарета и
хармонисти изпълват произ-
веденията на художника.

В основата на неговия
творчески интерес остава
театърът. От най-дребната
скица, през костюма на акть-
ора, до най-сложния техни-
чески детайл, Пенчо Георги-
ев търси претворяването на
сценичните ефекти в синхрон
с драматургията и режисьор-
ския замисъл. За сравнител-
но краткия си творчески път
- от 1925 до 1940 г., той раз-
вива впечатляваща сцено-
графска дейност. Подготвя
над 20 постановки за Народ-
ния театър и Софийската
народна опера, а в рамките
само на две години - от 1926
до 1928-а, разработва над 40
спектакъла за Русенския об-
щински театър.

Изложбата се осъщест-
вява с партньорството на
ДА “Архиви”, Национална-
та галерия, РИМ - Враца, и
с подкрепата на Музейната
сбирка на НХА, ХГ “Ди-
митър Добрович” - Сливен,
Университетската библио-
тека “Йохан Кристиан Зен-
кенберг”, Франкфурт, Даре-
ние “Колекция Светлин Ру-
сев” - Плевен, ХГ “Стани-
слав Доспевски” - Пазард-
жик, Архива на Софийската
опера и балет, Архива на
Народния театър “Иван
Вазов”, частни колекции.

Към изложбата може да
бъде видян и документални-
ят филм “Пенчо Георгиев”,
1981, реж. Петко Констан-
тинов, сц. Александър Беш-
ков, предоставен от Архив-
ния фонд на БНТ. Предви-
ден е и каталог на българ-
ски и английски език.

„Кръвта на пеликана” тръгва от 8 януари в Neterra TV+

СНИМКА ТЕМЕЛКО ТЕМЕЛКОВ

Рая (Катерина Липовска),
Вибке (Нина Хос) и Николина
(Аделия Констанс Оклепо)

ринова и Димитър Баненкин.
“Кръвта на пеликана” е сниман изця-

ло в България, в конна база “Спарата”
близо до Вакарел, където се разиграва
завладяващата история. Вибке (Нина Хос)
живее заедно с осиновената си дъщеря
Николина (Аделия Оклепо) в идилична
ферма, където отглежда и тренира поли-
цейски коне. След много години чакане
Вибке осиновява второ дете, отново от
България - петгодишната Рая (Катерина
Липовска). Рая е чаровна, ведра и игрива,
но с времето започва да проявява неочак-
вана агресия, застрашавайки своя живот,
както и този на останалите. Вибке е при-
нудена да премине много граници и да
вземе необратими решения в борбата да
защити децата си.

Режисьорка и сценаристка на филма
е Катрин Гебе. Дебютният й игрален
филм “Нищо лошо не може да се случи”
участва в програмата “Особен поглед”
на Международния кинофестивал в Кан
през 2013 г., печели наградата на герман-
ската филмова критика и Баварската
филмова награда.

изморителни месеца. Неслучайно имен-
но те бяха отличени със специален дип-
лом за всеотдайната си работа на послед-
ното издание на фестивала “Златна роза”.
От българска страна ключово участие
взимат и популярните актьори Яна Ма-
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Заоблачаването от югозапад ще продължи и до вечерта ще
обхване цялата страна. Ще духа слаб до умерен югозападен
вятър. Преобладаващите максимални температури ще
бъдат между 10 и 15 градуса, малко по-ниски в северозапад-
ните райони. Привечер и през нощта срещу четвъртък в
Западна България ще започнат валежи от дъжд, в планини-
те над 1300 метра - от сняг. Атмосферното налягане
временно ще се повиши, но вечерта ще започне бързо да се
понижава.

ВИДИН
7c

СОФИЯ
10c

САНДАНСКИ
11c

ПЛЕВЕН
13c

РУСЕ
14c

ПЛОВДИВ
10c

ВАРНА
14c

БУРГАС
14c

НЕДЕЛЯЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТАДНЕС ПОНЕДЕЛНИК

ТЕЛЕЦ

Новините от дома ще
ви развълнуват и натъ-
жат. Имате приятели,
с които да споделите
проблемите.

ОВЕН

Една среща ще ви по-
могне по-лесно да се
ориентирате в бъдещи-
те ви планове и проек-
ти.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Възможните противо-
речия  ще  отстъпят
място на перспективни
предложения, не ги под-
минавайте.

22 май - 21 юни

РАК

Изостанали задълже-
ния ще напомнят за
себе си. Ще сте напрег-
нати, но ще постигне-
те успехи.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Ще получите предложе-
ние за нова позиция на
работното място или
преместване на друга
служба.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Бъдещите ви планове
зависят само от вас.
За предпочитане е да
работите самостоя-
телно и бавно.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Чувствителността ви
е повишена и са въз-
можни недоразумения.
Бъдете внимателни в
общуването.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Радвате се на чудесно
здраве и ще получите
максимално удовлетво-
рение от всичко свърше-
но.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Мнозина ще проведат
разговор с работода-
тел или делови партнь-
ор, който ще открие
нови идеи.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Избягвайте споровете,
защото рискувате да
развалите доста наст-
роението си за целия
ден.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Настроението ви ще се
отрази положително
на околните, с желание
ще споделите вълнения-
та си.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Започнатите проекти
ще бъдат приключени
навреме, което ще си
проличи и от заплата-
та.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ 12-
ÒÂËÂÌ Ú‚ ÙËÎÏ / ‡Ì‡-
‰‡, 2010„./, 1 ÂÔËÁÓ‰,
ÂÊËÒ¸Ó Ã‡ÈÍ  Î‡-
ÚÂÌ·˙„, ‚ ÓÎËÚÂ: ¿Î‡Ì
’ÓÛÍÓ, ÿÓÌ Ã‡Í„ËÌÎË,
ÀËÌ‰‡ ¡ÓÈ‰, –ÂÈ˜˙Î
”ËÎÒ˙Ì Ë ‰. (12)

14.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.00 »ÁÌÂÌ‡‰‡ ‰ÂÚÒÍË ÙËÎÏ

/—ÎÓ‚ÂÌËˇ, 2015„./
15.15 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ

4 ‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ì—‚Ó·Ó‰‡ ËÎË ÒÏ˙Ú
22.30 –‡ÁÔˇÚËÂÚÓ Ì‡ Â‰Ì‡ ÔÂ-

ÒÂÌ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
/¡˙Î„‡Ëˇ, 2005„./

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ÕÓ‚Ó„Ó‰Ë¯Ì‡ ÔËÍ‡ÁÍ‡

·Î‡„ÓÚ‚ÓËÚÂÎÂÌ ÍÓÌ-
ˆÂÚ-ÒÔÂÍÚ‡Í˙Î Ì‡ —ÚÓ-
ÎË˜Ì‡ Ó·˘ËÌ‡

01.00 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.55  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.55 ¬Â˜Ì‡Ú‡ ÏÛÁËÍ‡ /Ô/
04.25 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ

/1 ÂÔËÁÓ‰/Ô/ (12)

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî Ò fiÎËˇ ¿Î-
’‡ÍËÏ (Ô)

08.00 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò
¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)

09.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ¿ÎÂÍ-
Ò‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚ (Ô)

10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ì¿ÌÍÂÚË 2021î
12.05 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò

¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î Ò ‚Ó‰Â˘ ≈ÎÂÌ‡
œÂÌ˜ÛÍÓ‚‡

15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî Ò fiÎËˇ ¿Î-

’‡ÍËÏ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ Ò˙Ò —ÚÓËÎ
–Ó¯ÍÂ‚

17.15 “¬ Ô‡Á‡
17.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî
21.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò

ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡ (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.15 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
00.15 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
01.30 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ¿ÎÂÍ-

Ò‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚ (Ô)
02.30 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò

¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)
03.50 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò

ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡ (Ô)
04.50 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò

¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)
05.50 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î Ò

»‚‡Ì √‡ÌËÚÒÍË (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: –ÂÒÍ˛
¡ÓÚÒî - ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË-
‡Î, Ò.2 ÂÔ.18

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ -
ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 œÂÏËÂ‡: ì◊ÂÌ‡ ÔÚË-
ˆ‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.37

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.9

16.00 œÂÏËÂ‡: ì—ÂÒÚ‡ ¡ÂÚËî
- ÒÂË‡Î, Ò.6 ÂÔ.16

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.14
ÂÔ.121

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.3

21.00 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î - ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ.3

22.30 œÂÏËÂ‡: ìƒÓ·ËˇÚ
‰ÓÍÚÓî - ÒÂË‡Î, Ò.3
ÂÔ.3

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ì—ÚÂÎ‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.8
ÂÔ.1

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË-
‡Î, Ò.14 ÂÔ.45

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.00 ì¡Ë„‡‰‡ ÕÓ‚ ‰ÓÏî /Ô./
- ÒÓˆË‡ÎÂÌ ÔÓÂÍÚ

04.50 ì«‡‚ËÌ‡„Ëî - ÒÂË‡Î, Ò.2
ÂÔ.108

ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО КРАТЪК ДЪЖД КРАТЪК ДЪЖД

14oС 14oС 13oС 9oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ОБЛАЧНО С ДЪЖД

9oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ОБЛАЧНО С ДЪЖД

11oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

07.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

09.10 Δ‡ÌÌ‡ ¡‡‰ÓÂ‚‡ ‚ ÔÓ-

ÂÍÚ‡ Á‡ Ô˙ÚÂ¯ÂÒÚ‚Ëˇ

ìΔË‚ÓÚ˙Ú Ì‡ ‰Û„ËÚÂî

10.05 ì¬Ë‰ˇıÚÂ ÎË ‚Ë‰ÂÓÚÓ?î

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

11.10 ì—ÛÎÚ‡Ì˙Ú Ì‡ ÏÓÂÚÓ

Ò˙ˆÂî. 10-12 ÒÂËË

14.00 œÂÏËÂ‡ ìœÓÁÌ‡È ÏÂ-

ÎÓ‰ËˇÚ‡î ÕÓ‚Ó„Ó‰Ë¯ÌÓ

ËÁ‰‡ÌËÂ

14.50 ìÀÂ‰ÂÌ‡ ÂÔÓı‡î

18.30 ì“‡ÁË ‚Â˜Âî

20.00 ì¬ÂÏÂî

20.20 œÂÏËÂ‡. ì—Î˙Ì˜Â‚

Í˙„î 5-6 ÒÂËË

22.00 –ÓÊ‰ÂÒÚ‚Ó ’ËÒÚÓ‚Ó.

œˇÍÓ ËÁÎ˙˜‚‡ÌÂ ÓÚ

’‡Ï‡ Ì‡ ’ËÒÚÓÒ —Ô‡-

ÒËÚÂÎˇ

00.15 –ÓÊ‰ÂÒÚ‚Ó ‚ –ÛÒËˇ. “‡-

‰ËˆËËÚÂ Ì‡ Ô‡ÁÌËÍ‡

01.05 ¬Â‡ √Î‡„ÓÎÂ‚‡, ¿ÎÂÍ-

Ò‡Ì‰˙ «·ÛÂ‚ ‚ ÍÓÏÂ-

‰ËˇÚ‡ ì¡Â‰Ì‡Ú‡ —‡¯‡î

02.35 fiÓÁ‡Ò ¡Û‰‡ÈÚËÒ, ¿‰‡

–Ó„Ó‚ˆÂ‚‡ ‚˙‚ ÙËÎÏ‡

ì«ËÏÂÌ ÓÏ‡Ìî

03.55 ì¿ÚÓÌ. ƒ‡ ÒÚË„ÌÂ¯ ‰Ó

ÌÂ·ÂÒ‡Ú‡î



Почти във всяка държава жените работят
повече от мъжете, но им се плаща по-малко.

Дължината на тънкото черво варира между
6-7 метра и е нагънато в коремната кухина.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
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Експерти разкриха колко
трябва да продължава идеална-
та следобедна дрямка, за да може
да се оптимизират енергийните
нива при хората и да се избегне
усещането за дезориентация или
засилена умора. Д-р Каран Радж,

цитиран от “Дейли стар”, пре-
дупреждава, че, ако времето за
сън през деня не бъде добре раз-
четено, има вероятност след
събуждането човек да се почув-
ства по-зле, отколкото преди да
си полегне. Това включва
обърканост, отпадналост и т.н.

Идеалната продължителност
на следобедната дрямка е 90 ми-
нути, твърди експертът. Според
него именно това време позволя-
ва на хората да преминат всички
етапи на съня. Най-добре е това
да се прави в периода между
13 и 16 ч., допълва д-р Радж.

Лошото време е добро оправдание
за отказ от всекидневните тренировки,
но канадски експерти установиха, че
при по-ниски температури се горят
повече калории от нормалното, особе-
но при кратки интензивни упражнения,
съобщи “Сайънс алърт”.

В изследването на екип от универси-
тета Лореншън липидната оксидация
(терминът за изгаряне на мазнини) на
доброволците се е увеличила над 3 пъти,
когато са спортували при 0 градуса по
Целзий в сравнение с температура от
21 градуса. Спортуването в студа обаче
не е толкова благоприятно за метаболиз-
ма след хранене на следващия ден. А про-
мяната в нивата на кръвната захар, която
настъпва при пълен стомах, дори била
по-добра, отколкото при 20 градуса.

Месец без алкохол е
от полза за здравето, за-
щото допринася за по-
добрия сън, намалява те-
глото и премахва прояви-
те на тревожност и депре-
сия, пише “Ивнинг стан-
дарт”. Публикацията е по
повод инициативата, за-
почнала през 2013 г. във
Великобритания и стана-

Разкриха колко
трае идеалният
следобеден сън

В студа се горят
още повече калории

Месец без алкохол
подобрява здравето

Според друга теория въздържанието не само
е безсмислено, но може да бъде и вредно

ла известна като Сухия
януари. Добро начало на
годината - ще си кажат
някои. Но за други това
е напълно безсмислено
начинание. Ето и доводи
в подкрепа и на двете по-
зиции.

Драстично намалели-
те финанси покрай праз-
ниците е сред основните

причини мнозина от нас
да се откажат от запоите
в началото на годината.
В повечето случаи я по-
срещаме и с редица обе-
щания, едно от които
най-вероятно е да спрем
да пием.

Много експерти са на
мнение, че освен върху
финансите, Сухият януа-
ри има положителен
ефект и върху дългосроч-
ната връзка с алкохола.
Според различни изслед-
вания, ако изкараме един
месец, без да пием, това
означава, че ще може и в
други периоди от годи-
ната да пием по-малко и
по-рядко. А това чувство
за самоконтрол момен-

Да пия или не - всеки трябва сам
да направи своя информиран избор

тално ни кара да се чув-
стваме по-добре и без уг-
ризения. А ако кон-
тролът върху консума-
цията на алкохолни на-
питки продължи и през
следващите 11 месеца, на-
маляваме значително ри-
ска от всички неприятни
последици, до които те
водят.

Покрай всички тези
ползи от Сухия януари
се прокрадва и друга те-
ория, според която едно-
месечното въздържание
не само е безсмислено, но
може да бъде и вредно за
нас. Ако спазваме сухия
режим само до 1 февруа-
ри и след това се върнем
към предишните си ал-

Младият певец Валентин
Велчев, когото наричат Пирин-
ски орел по името на дебютния
му сингъл, засне новия си клип
в униформата на Васил Левски.
В дрехата на Апостола на сво-
бодата изпълнителят записа ви-
деото към “От Враца до Дуна-
ва”. Музиката и текстът на пе-
сента са дело на легендарната
естрадна певица и актриса Гре-
та Ганчева. В композицията тя е
описала най-характерните чер-
ти на хората от северозападния
край (откъдето са родом и два-
мата). А един от куплетите е по-
светен на националните ни ге-
рои Христо Ботев и Васил Лев-

кохолни навици, ефектът
е никакъв. Все едно да из-
празним кредитната си
карта по празниците и да
се надяваме, че с месец
отшелнически живот ще
може да поправим фи-
нансовите щети.

Смята се също, че Су-
хият януари може да се
използва като добро оп-
равдание за прекаляване
с чашката на Коледа и
Нова година. Ако не сме
се възползвали от него и
смятаме все пак да спаз-
ваме въздържание до фе-
вруари, нека то не бъде
моментно явление, а на-
чало на един добър навик.
Тогава наистина ще има
смисъл, твърдят експерти.

Пирински орел облече униформата на Левски
ски. Именно това е причината
любимецът от “Пирин фолк” да
облече мундира на Дякона, за да
възпее подвига им.

Песента е в духа на север-
няшките мелодии на Дико Или-
ев. “Това е най-мащабният ми
проект досега, който подготвям
повече от година”, разкри Ва-
лентин Велчев. И добави: “Ня-
мах колебания в избора си за
автор на аранжимента в лицето
на композитора Пламен Вели-
нов, който е родом от Чипров-
ци. Благодаря ти, маестро, за
сърцето, което вложи за този
невероятен резултат! Благода-
ря на Духовия оркестър на

Враца с диригент Бойчо Димов
и на Представителния танцов
състав “Хемус” при Община
Враца с ръководител Геновева
Спасова за участието във ви-
деоклипа, дело на оператора
Георги Шопов и режисьора
Лео Богдановски, както и на
моята приятелка Люси Петро-
ва за помощта при организаци-
ята на терен. Благодаря на гар-
дероба на БНТ за предоставе-
ната униформа на Апостола на
свободата Васил Левски - осо-
бено вълнуващо и гордост е
усещането да я облека, за да
възпея най-светлите герои в
нашата история!”

Валентин Велчев в мундира
на Апостола на свободата

Дрямката не винаги
е възможна през
работната седмица
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СРЯДА
6 ЯНУАРИ

2

Стр. 15 Стр. 15

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
22.00 Ман Юнайтед - Ман Сити
ПО РИНГ
20.00 Лориен - Монако
22.00 Сент Етиен - ПСЖ
ПО МАКС СПОРТ 1
16.00 Аталанта - Парма
ПО МАКС СПОРТ 2
16.00 Кротоне - Рома
ПО МАКС СПОРТ 3
13.30 Каляри - Беневенто
16.00 Сампдория - Интер
19.00 Наполи - Специя
21.45 Милан - Ювентус
ПО МАКС СПОРТ 4
16.00 Лацио - Фиорентина
22.00 Атлетик Билбао -
Барселона
0.15 Бока Хуниорс - Сантос
2.30 Велес Сарсфийлд - Ланус
ПО БНТ 3
СКИ
13.05 и 16.20 СК в Загреб
(слалом, мъже)
ПО ЕВРОСПОРТ 1
СКИ-БЯГАНЕ
14.15 и 15.10 Тур дьо ски
в Тоблах
СКИ-СКОКОВЕ
17.30 “Четирите шанци”
в Бишофсхофен

Ботев Пд има нов треньор. Азрудин
Валентич пристигна в София и веднага
отпътува за Пловдив, където се срещна
с ръководството на клуба. 50-годишни-
ят специалист разгледа и базата в “Ко-
матево”, съобщава marica.pd. Босне-
нецът от 2002 г. живее в Швеция, къде-
то през 2009 г. започва треньорската
си кариера в отбора на Васалундс. За
последно Валентич води датския Фре-
мад Амагер. 50-годишният треньор е
избран за наставник от бъдещия собст-
веник на Ботев Пд Антон Зингаревич.
Руският милиардерски наследник ще
вземе контролния пакет акции на “ка-
нарите” до седмица.

Нов треньор
в Ботев Пд
Босненецът с шведски паспорт
Азрудин Валентич ще води „канарите”

СНИМКА MARICA.PD

Азрудин Валентич

Планирана е мащабна селекция още
през зимния трансферен прозорец.
“Жълто-черните” искат да се подсилят
с 9-10 нови футболисти, шестима от
които вече са договорени и ще при-
стигнат за старта на подготовката с
Валентич. Зингаревич ще реорганизира
Ботев, като се говори, че първоначално
ще вдигне бюджета до 5 млн. евро на
година, а след максимум пет трансфер-
ни прозореца Ботев ще бъде готов да
се бори за челните места и да атакува
Лига Европа.

Междувременно за проблем със се-
далките за стадион “Христо Ботев” алар-
мира собственикът на фирма ПИМК

Илиян Филипов, която е водеща в кон-
сорциума. Демонстрация показва, че за-
купените от община Пловдив преди по-
вече от 7 години седалки не отговарят
на изискванията на новия проект. “Ча-
каме комисия от общината, за да им
обясним защо не стават, и очакваме
реакция”, заяви Филипов, който се пре-
движда да остане в управата на клуба.

“До края на седмицата ще има над
120 строители по стадиона. Поливната
система трябва да се запази. Трябва
обаче да бъдат сменени чимовете, но те
не влизат в поръчката. Козирката има
вариант да бъде изпълнена частично, за
да може осветлението да остане, къде-
то е по проект. Мисля, че ще бъдат
осигурени и пари от държавата. Този
стадион трябва да стане, както е на
картинката”, обяви Филипов.

Биографична книга за големия
футболист на България Трифон
Иванов излиза на пазара. Твор-
бата носи заглавието “Трифон
Иванов Железния, биография на
една вечна легенда”. Нейни авто-
ри са Добромир Добрев, Крис-
тиан Иванов и Георги Иванов.
Книгата за бившия капитан на
“лъвовете” и ЦСКА включва
предговор от легендарния трень-
ор Димитър Пенев и интервю с
носителя на “Златната топка”
Христо Стоичков.

Излиза книга за
Трифон Иванов

Йордан Йовчев вижда прогрес в спортната гимна-
стика, на която от години е ръководител в сянка.
Носителят на четири олимпийски медала и на четири
световни титли обяви, че в следващите 2-3 години ще
усложнят съчетанията на националите, за да бъдат
още по-успешни.

“Предстоят сложни 2-3 години за всички. Това,
което не ни достига, са чисто техническите елементи,
които трябва сами да усложним. В последните годи-
ни се е хвърлило много труд и резултатите са налице.
Надявам се тази година да имаме поводи за радост,
защото ще бъдем домакини на Световна купа във
Варна през май и на Световно по паркур през сеп-
тември. Миналата година беше лоша за всички, ужа-
сяваща за много хора. Българската гимнастика беше
засегната. Загубихме кадърни деца, сега се надявам
те да се върнат в залите”, каза Йовчев в Пресклуб
“България”. Повод за събитието бе успехът на Ва-
лентина Георгиева и младежите на Европейското в
Мерсин. Георгиева взе сребро на прескок при девой-
ките, а младежите заслужиха бронз в отборното кла-
сиране. В Мерсин Христос Маринов е шести на
халки, а на висилка Йордан Александров също е
шести. На прескок Димитър Димитров завърши на
седмо място, а Дейвид Хъдълстоун е осми на успо-
редка, но има квота за Токио от Световното в Щут-
гарт 2019, когато влезе в топ 40 в многобоя.

Йовчев вижда прогрес
в гимнастиците ни

Марин МИЛАШКИ

Изпълнителният
директор на Левски
Павел Колев пода-
де оставка. Тя бе
разгледана на засе-
дание на Управи-
телния съвет, про-
дължило повече от
3 часа. “Взел съм
това решение още
лятото и не съм го
крил. При смяна на
собствеността и
Надзорния съвет
трябва да бъде из-
бран нов директор.

Павел Колев напуска Левски
Тогава ме помоли-
ха да остана до 31
декември. Не аз ще
посоча своя наслед-
ник. Това е доста
отговорна пози-
ция”, заяви Колев.

“Обстановката в
клуба е сложна, но
процесът трябва да
бъде завършен. Об-
съждахме най-вече
изчистване на за-
дължения, за да по-
лучим лиценз. Не би
трябвало да има

проблем. През 2020
г. клубът доказа, че
може да генерира
приходи и да скъса
“пъпната връв” с
очакването, че ще
бъдат “спуснати”
спонсори. Всички
бивши собственици
помогнаха. Беше
вълнуващо да рабо-
тя в клуба на сърце-
то ми, но натрупах
безценен опит. Ня-
ма горчилка у мен
и ще идвам на ста-

диона винаги, кога-
то мога. Зимната
селекция ще зависи
най-вече от изходя-
щите трансфери,
които може да осъ-
ществим. Клубът
има нужда от нова
енергия. И в това
няма драма”, за-
върши Колев.


